
PROTOKÓŁ Nr LXVIII/24 
z obrad LXVIII sesji 

Rady Miejskiej w Pyrzycach 
z dnia 25 stycznia 2024 r.

godzina rozpoczęcia – 13:00
godzina zakończenia – 15:05

Do punktu 1 porządku
Otwarcie obrad, stwierdzenie kworum.

Przewodniczący  Rady  –  Mariusz  Majak –  Otwieram  posiedzenie  LXVIII  sesji  Rady 
Miejskiej w Pyrzycach zwołanej na dzień 25 stycznia na godzinę 13:00. Dzień dobry, witam 
wszystkich  przybyłych  na  obrady  dzisiejszej  sesji,  witam  Panią  Burmistrz,  witam  Panią 
Skarbnik,  Pana  Burmistrza,  Pana  mecenasa  obsługującego  gminę  Pyrzyce,  witam 
kierowników jednostek organizacyjnych gminy Pyrzyce, Sołtysów przybyłych na dzisiejsze 
obrady.  Witam  Komendantów:  Policji  oraz  Straży  Pożarnej,  Dyrektora  Ośrodka  Sportu 
i Rekreacji.  Widzę  też  liczną  grupę  mieszkańców  wsi  Rzepnowo,  sołectwa  naszego 
Rzepnowo, witam również Państwa. Witam również Panie i Panów radnych przybyłych na 
obrady dzisiejszej sesji. Obecnych jest 12 radnych, mamy niezbędne kworum do tego, aby 
podejmować prawomocne decyzje. Nie będzie obecna Pani radna Małgorzata Piotrowska, nie 
wiem,  czy  Pan  Jerzy  Wroński  dotrze,  wiem że  Pani  Przewodnicząca  Iwona  Ksel  dotrze 
z małym spóźnieniem na obrady dzisiejszej sesji. Bardzo proszę o potwierdzenie obecności 
w systemie  do  prowadzenia  obrad  sesji.  Tak  mamy  potwierdzonych  wszystkich  radnych, 
wszyscy są zalogowani w systemie do głosowania.

 Wykaz obecnych radnych z systemu do głosowania stanowi zał. Nr 1 do protokołu.
 Lista obecności Radnych stanowi załącznik Nr 2 do protokołu.
 Lista obecności dyrektorów szkół i przedszkoli stanowi załącznik Nr 3 do protokołu.
 Lista obecności dyrektorów spółek i jednostek stanowi załącznik Nr 4 do protokołu.
 Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 5 do protokołu.

Do punktu 2 porządku
Zgłaszanie zmian do porządku obrad.

Porządek obrad stanowi załącznik Nr 6 do protokołu. 

Burmistrz Pyrzyc - Marzena Podzińska – Zwróciła się z wnioskiem o wprowadzenie do 
porządku  obrad  Projektu  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Programu  Osłonowego  „Korpus 
Wsparcia Seniorów” na rok 2024 dla gminy Pyrzyce (Druk Nr 654/24). 

Nie wniesiono więcej zmian do porządku obrad.
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Przewodniczący  Rady –  Mariusz  Majak –  Poddał  pod  głosowanie  wniosek  w sprawie 
wprowadzenia  do  porządku  obrad  Projektu  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Programu 
Osłonowego „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2024 dla gminy Pyrzyce (Druk Nr 654/24). 

Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (12)
Damian  Błażejewski,  Sylwia  Borkowska,  Przemysław  Golczyk,  Artur  Kurowski,  Hubert 
Łuszczyk, Mariusz Majak, Mariusz Ogrodnik, Remigiusz Pajor-Kubicki, Tomasz Posyniak, 
Paweł Retecki, Grażyna Słodkowska, Mirosław Stasiak
NIEOBECNI (3)
Iwona Ksel, Małgorzata Piotrowska, Jerzy Wroński

Projekt uchwały Druk Nr 654/24 został wprowadzony do porządku obrad jako punkt Nr 12.

Porządek obrad po zmianach stanowi załącznik Nr 7 do protokołu. 

Do punktu 3 porządku
Przyjęcie protokołu z obrad LXVI Sesji Rady Miejskiej.

Nie zgłoszono żadnych uwag do protokołu.

Przewodniczący  Rady  –  Mariusz  Majak –  Poddał  pod  głosowanie  przyjęcie  protokołu 
z obrad LXVI Sesji Rady Miejskiej.

Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (12)
Damian  Błażejewski,  Sylwia  Borkowska,  Przemysław  Golczyk,  Artur  Kurowski,  Hubert 
Łuszczyk, Mariusz Majak, Mariusz Ogrodnik, Remigiusz Pajor-Kubicki, Tomasz Posyniak, 
Paweł Retecki, Grażyna Słodkowska, Mirosław Stasiak
NIEOBECNI (3)
Iwona Ksel, Małgorzata Piotrowska, Jerzy Wroński

Protokół został przyjęty.
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Do punktu 4 porządku
Informacja z bieżącej działalności Burmistrza Pyrzyc.

Kalendarz  spotkań Burmistrza  Pyrzyc  od  dnia  22  grudnia  2023 r.  do  24 stycznia  2024 r. 
stanowi załącznik Nr 8 do protokołu.

Burmistrz Pyrzyc - Marzena Podzińska – W pierwszej kolejności chciałabym przedstawić 
obecnych z nami komendantów. Są to nowi komendanci pełniący obowiązki. Komendantem 
pełniącym obowiązki Państwowej Straży Pożarnej jest Pan Marcin Zięcina, którego chciałam 
dzisiaj Państwu przedstawić. 

Przewodniczący Rady - Mariusz Majak - Witamy. 

Burmistrz Pyrzyc - Marzena Podzińska  - I  pełniącym obowiązki Komendy Powiatowej 
Policji w Pyrzycach jest Pan Szymon Szymoniak, obecny z nami. 

Przewodniczący Rady - Mariusz Majak - Witamy. 

Burmistrz  Pyrzyc  -  Marzena  Podzińska  -  I  Zastępcą  Komendanta  jest  Pan  Sebastian 
Dudek, który dzisiaj niestety nie jest obecny. Witamy Panów bardzo serdecznie i liczymy na 
bardzo dobrą współpracę. To pierwsza rzecz, o której chciałam dzisiaj powiedzieć, w związku 
ze zmianami na stanowiskach komendantów. I druga rzecz, bardzo ważna i istotna dla mnie, 
dla Państwa, ja myślę przede wszystkim dla naszego środowiska, dla mieszkańców, to jest 
informacja, którą chciałam Państwu przedstawić, że po moich długoletnich działaniach, jak 
również  przygotowanej  dokumentacji,  a  ostatnio  także  po  pisanych  wnioskach,  prośbach 
i rozmowach,  chciałam  Państwu  powiedzieć,  że  otrzymaliśmy  środki  na  budowę  tężni 
stadionu w Pyrzycach, tężni, bieżni, przepraszam, bieżni. Jest to informacja dla nas bardzo 
ważna, bieżni, tak, nie tężni, bieżni, możemy się z tego nabijać, każdy ma się prawo pomylić, 
więc ja się pomyliłam. Tak oczywiście bieżni, bardzo ważnej i istotnej dla przede wszystkim 
naszego  środowiska  sportowego.  Bardzo  wiele  się  o  tym  mówiło.  Bardzo  przykro,  że 
poprzedni  rząd  nie  widział  potrzeby  i  pomimo  złożonego  wniosku  nie  otrzymaliśmy 
dofinansowania. Cieszę się, że tak w krótkim czasie, po złożonych pismach, po rozmowach, 
takie środki są, otrzymaliśmy już umowę, mamy trzy miesiące na przygotowanie zadania i na 
podpisanie umowy. Więc myślę, że jest to bardzo ważna i istotna informacja, nie tylko dla  
nas, ale przede wszystkim dla tych młodych ludzi, a także dla wszystkich tych, którzy z tych 
bieżni i ze stadionu będą korzystać. Jest to pierwszy etap, modernizacji stadionu, a pierwszym 
dokumentem, który został  wykonany,  była  dokumentacja,  na bazie  której  mogliśmy takie 
środki otrzymać. Więc myślę,  że jest  to bardzo ważna, istotna informacja. Chociaż mimo 
wszystko zarzucano mi bardzo dużo, że przecież to nigdy nie powstanie, są to mrzonki i że 
takich środków nie otrzymamy. A jednak, proszę Państwa, otrzymaliśmy, z tego się bardzo 
cieszę i swoje podziękowania kieruję do Ministerstwa Sportu i Turystyki, a także do Pana 
Ministra Sławomira Nitrasa. Bardzo dziękuję i proszę o pytania. 
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Przewodniczący Rady - Mariusz Majak – Otworzył dyskusję.

Wiceprzewodniczący Rady - Misrosław Stasiak - Chciałbym zadać dwa pytania. Pierwsze 
pytanie jeśli  chodzi  o harmonogram spotkań Pani  Burmistrz to jest  punkt  23 -  Spotkanie 
z właścicielem gruntów przy Geotermii i planów na realizację. Chciałbym coś bliżej, bo to 
takie dosyć lakoniczne i nic z tego punktu nie wynika i chciałbym się dowiedzieć, co to za 
plany na realizację i któż jest właścicielem tych gruntów przy Geotermii, czy to Geotermia 
i chodzi o rozbudowę Geotermii,  czy może coś innego ma tam powstać.  To jest  pierwsze 
pytanie. Drugie pytanie dotyczy punktu 42, jest to Spotkanie z przedstawicielami firmy Eco 
Green House w sprawie inwestycji. Chciałbym się dopytać, czy to mówimy o tej firmie od 
wiatraków, czy to nie jest ta firma od wiatraków i w sprawie inwestycji, czyli już są decyzje  
jeśli chodzi o tą inwestycję, czy jeszcze jesteśmy w trakcie rozmów.

Przewodniczący K. Polityki Społecznej i Komunalnej - Hubert Łuszczyk - Ja bym chciał 
bardzo serdecznie przywitać Pana Burmistrza, bo od ostatnich dwóch sesji nie brał udziału 
w spotkaniach, a dzisiaj korzystając z okazji, że jest, to chciałbym się dowiedzieć, czy na 
przestrzeni tych trzech miesięcy odbył jakiekolwiek spotkania, bo na moje pismo, interpelacje 
niestety nie uzyskuje informacji i chciałbym się zapytać osobiście, może udzieli mi dzisiaj 
odpowiedzi, z kim się spotkał, w jakich sprawach, jak widać tematów jest wiele, chciałbym 
tutaj uzyskać odpowiedź. Co do Pani Burmistrz, gratuluję pozyskania środków na stadion. 
Jest to jak najbardziej inwestycja potrzebna, co zresztą było widać po ostatnim spotkaniu 
zawodników Spartakusa i  działaczy. Bardzo mnie ta cieszy informacja,  mam nadzieję,  że 
równie... [dźwięk niesłyszalny] i dlatego bardzo mnie cieszy, że działamy w tym kierunku 
i mam nadzieję, że tak samo będziemy szybko działać z nowym rządem w sprawie dróg, które 
były naprawiane, a ulica Klińskiego się dopomina o te dziury, żeby załatwić, bo samochodem 
to ciężko przejechać,  chyba że ciężarowym. Co do pytań i  kalendarium spotkań, to mam 
pytanie  o  punkt  8  Spotkanie  z  Prezesem  Pyrzyckiego  Przedsiębiorstwa  Komunalnego 
w sprawie negocjacji cen za wywóz odpadów komunalnych oraz w sprawie cmentarzy i punkt 
15 Spotkanie z Marszałkiem Województwa Zachodniopomorskiego Olgierdem Geblewiczem 
w  sprawach  bieżących  gminy.  I  chciałbym  zauważyć,  że  w  tym  kalendarium  i  też  nie 
ukrywam, że przed chwilą się z tym zapoznawałem i może mi gdzieś umknęło, ale nie ma nic  
o spotkaniu z sołtysami i częścią radnych, które odbyło się w miejscowości Mielęcin przy 
udziale  Wiceprzewodniczącego  Platformy  Obywatelskiej  i  może  tam  też  jakieś  ciekawe 
ustalenia zapadły, pomocne przy rozwoju naszej gminy i inwestycjach w gminę. Tak bym 
mogła Pani powiedzieć o tym spotkaniu coś więcej, to bym bardzo był szczęśliwy i chętnie 
posłucham.

Burmistrz Pyrzyc - Marzena Podzińska - Tak, odpowiadam. Pierwszy Pan radny Stasiak, 
Spotkanie z właścicielem gruntu przy Geotermii, właścicielem jest osoba prywatna. Na ten 
teren jest  plan,  jak Pan jest  radnym, to chyba Pan wie.  Jest  plan,  który dotyczy rozwoju 
turystycznego. Właściciel nie widzi możliwości rozbudowy, czy inwestycji akurat w takim 
zakresie. Szukał i pytał nas o to, czy można by było postawić inną zabudowę, na przykład 
mieszkaniową  lub  coś  w  tym kierunku,  a  także  pod  kątem rehabilitacji.  Nie  wie,  szuka 
pomysłu, bo chce zainwestować bardzo w ten teren. Więc rozmawialiśmy o tym, że to, co jest  
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w planie, więc w tym zakresie jak najbardziej może się znaleźć. Jeżeli ma inny pomysł, a nie 
widzi  możliwości  rozbudowy  się  w  zakresie  planu,  to  musi  wystąpić  o  zmianę  planu, 
przedstawić,  uzasadnić  i  wtedy  Rada  się  nad  tym pochyli  i  będziemy  to  rozważać,  czy 
przystąpimy do tej zmiany planu, czy nie. Oczywiście musimy pamiętać, że teren, gdzie jest  
właściciel prywatny, no to zblokowanie zupełnie może doprowadzić do takiej sytuacji, że nic 
tam  nie  powstanie.  Więc  warto  jest  się  wsłuchać  w  głos  właściciela,  a  właściciel  jest 
zainteresowany tym, żeby w jak najszybszym czasie powstało coś z tych pomysłów, które ma. 
Ja nie będę ich wymieniała, bo ich jest kilka, a nie wiem na jakiej ostatecznie propozycji  
właściciel  pozostanie.  Więc  na  pewno,  jeżeli  taka  propozycja  będzie,  będzie  ona  do  nas 
złożona i będzie też przedstawiona Radzie i będziemy na ten temat rozmawiać, to pierwszy 
punkt. Spotkanie z przedstawicielami firmy Eco Green House - Firma jest zainteresowana 
terenem należącym teraz do Pyrzyckiego Przedsiębiorstwa Komunalnego, tym terenem, gdzie 
myśleliśmy o powstaniu biogazowni, czyli tam za wysypiskiem śmieci. Firma dla mnie nie 
ma  sprecyzowanej  oferty,  co  tak  naprawdę  chciałaby  tam  posadowić.  Są  to  propozycje 
i fotowoltaiki, i jakichś takich ekologicznych różnych tutaj inwestycji, które wpisywałyby się 
w ten zakres,  wytwarzania prądu, wytwarzania ciepła, ale coś takiego, ale dla mnie to nie jest 
sprecyzowana  na  tyle  oferta,  żeby  móc  się  nad  tym  jeszcze  pochylić.  Ma  jeszcze  się 
przedstawiciel skontaktować z inwestorem, bo nie jest to inwestor, jest to pośrednik. Więc 
jeżeli znajdzie inwestora takiego, który będzie zainteresowany tym, może wystąpić do nas. 
Rozmawiamy, zresztą na teren tej działki jest zainteresowanych kilku inwestorów, więc też 
mówiliśmy o tym, że będziemy wybierać to, co jest korzystne dla nas, jeżeli chodzi o gminę,  
czyli  będzie  to  wykorzystanie  może  i  właśnie  prądu,  będzie  to  korzystne  także  dla 
mieszkańców, a będzie to jak najmniej szkodliwe dla całego środowiska. Wszystkie takie 
inwestycje wymagają wydania odpowiednich decyzji, czyli decyzji środowiskowych. a także 
może przyjęcia planu. Też mówiłam o tym Panu, że jest oczywiście studium przyjęte, ale 
jesteśmy też przed tworzeniem planu ogólnego, bo to jest wymóg dla każdych z gmin. I jeżeli  
byłaby  taka  konkretna  informacja,  oferta,  i  my  byśmy  tą  ofertę  zaakceptowali,  to 
musielibyśmy brać już to przy tworzeniu planów ogólnych. Więc tego typu rozmowa była. Na 
ten moment nie ma tam po prostu konkretnej inwestycji,  o której możemy mówić. To są 
pomysły, a pomysłów można mieć wiele. Kolejne pytanie, Pan radny Łuszczyk, Spotkanie 
z Prezesem  -  tak,  prowadziliśmy  negocjacje  na  temat  złożonej  oferty  przez  Pyrzyckie 
Przedsiębiorstwo  Komunalne  na  wywóz  odpadów,  ponieważ  oferta  przewyższała  stawki, 
przewyższała  kwotę,  którą  mamy  zabezpieczoną.  Doszliśmy  do  porozumienia 
i wynegocjowaliśmy stawki takie, które mieszczą się także w naszych zapisach, w naszych 
dochodach,  ale  nie  zgadzaliśmy  się  też  z  wieloma  przedkładanymi  przez  Pyrzyckie 
Przedsiębiorstwo Komunalne  kosztami,  które  przedstawiało.  Więc  negocjacje  polegały  na 
tym,  że  ta  oferta  była  przez  nas  bardzo  mocno  sprawdzana.  Jeżeli  chodzi  o  cmentarze 
komunalne, także rozmawialiśmy tutaj o zmianie sposobu wywozu śmieci z cmentarzy, w jaki 
sposób to zmienić, czy ma być to liczone kilogramami, bo jest tutaj problem dorzucanych 
śmieci, które są przy cmentarzach, a szczególnie jest to w takim okresie listopadowym, kiedy 
jest  święto  Wszystkich  Świętych  i  wtedy  mamy  tutaj  problemy  związane  z  ilością  tych 
śmieci.  Więc  szukamy  takiego  rozwiązania,  żeby  ono  było  korzystne  i  pod  względem 
finansowym,  ale  żeby  było  też  takie  realne,  możliwe  do  sprawdzenia  dla  nas,  bo  my 
weryfikujemy te wszystkie faktury, które są przedstawiane, a nie z wszystkimi się zgadzamy. 
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Więc to spotkanie dotyczyło tego typu spraw. Spotkanie z Panem Marszałkiem Olgierdem 
Geblewiczem dotyczyło spraw, na jakim etapie jest obwodnica i tego, co potwierdzał Pan 
Marszałek Sobieraj na antenie Radia Pyrzyce. Są prace projektowe, decyzja środowiskowa, 
która została wydana przez naszą gminę. No i rozmawialiśmy o tym, czy jest taka szansa, 
żeby  z  końcem  roku  2024  zostały  ogłoszone  pierwsze  procedury  przetargowe.  Kolejna 
sprawa, już rozumiem, poza moim kalendarzem. Tak, nie ma tego spotkania, ponieważ to 
spotkanie było naszym spotkaniem z radnymi prywatnym, z radnymi, z sołtysami prywatnym, 
oczywiście dodam, że również składaliśmy się na to spotkanie, żeby nie było, że finansowane 
z  budżetu,  bo  zaraz  padną  kolejne  pytania.  Był  Pan  poseł  Bartosz  Arłukowicz  i  tam 
rozmawiał  też  z  sołtysami.  Pytania  nasze,  które  były  kierowane,  dotyczyły  sprawy  pana 
Kamińskiego i Wąsika, gdzie sołtysi kierowali pytania do pana posła odnośnie tej sprawy, 
która budziła ich kontrowersję. To było jedno, a drugie, oczywiście zabiegaliśmy o to, o czym 
dzisiaj powiedziałam, żeby te pieniądze, które możemy dostać, że jest nasz wniosek, o czym 
rozmawiałam też wcześniej, jak był pan poseł, i to tyle, bo pan poseł był z nami dość krótko,  
więc to tyle, Panie radny. 

Radny Mariusz Ogrodnik - Ja tylko bym prosił o doprecyzowanie na tę kwotę, jeżeli można 
wiedzieć, jaka została przekazana na boisko, znaczy na stadion i na bieżnię. I dopytam od 
razu do końca wszystko. Czy tak jak wnioskowaliśmy to taka jest, było wnioskowane więcej 
niż wcześniej wnioskowaliśmy, czy zostało to uwzględnione. 

Burmistrz Pyrzyc - Marzena Podzińska  - Kwoty zgodnie z programem Sportowej Polski 
nie uległy zmianie i są takie, jakie były poprzednio. Nasza gmina może zgodnie z dochodem 
na  jednego  mieszkańca,  możemy  dostać  tylko  kwotę  3,5  miliona  złotych.  Tak  jak  było 
poprzednio i taka kwota była poprzednio i taka jest teraz. [Dźwięk niesłyszany] Panie radny, 
pozyskaliśmy,  to  znaczy,  że  otrzymaliśmy  informację,  że  jest  pozytywnie,  jesteśmy 
zakwalifikowani  do  dofinansowania.  Powiedziałam w swojej  wypowiedzi,  że  mamy trzy 
miesiące  na  podpisanie  umowy  i  przygotowanie  zadania,  wprowadzenie  go  do  budżetu. 
Mówiłam o tym. 

Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji.

Do punktu 5 porządku
Interpelacje i zapytania Radnych składane na piśmie.

Wiceprzewodniczący  Rady  -  Mirosław  Stasiak  -  Chciałbym  złożyć  zapytanie  do  Pani 
Burmistrz, dotyczy realizacji obietnicy posadowienia na terenie Wczesnośredniowiecznego 
Grodziska ławek i koszy na odpady. W związku z dwukrotnie składaną obietnicą przez Panią 
Burmistrz  o  posadowieniu  na  terenie  Wczesnośredniowiecznego  Grodziska  ławek 
rekreacyjnych, a także koszy na odpady, proszę o informację na jakim etapie jest realizacja  
tych obietnic.  Faktem jest, że pojawiły się dwa betonowe kosze, niestety sposób i miejsce ich 
posadowienia wygląda jakby nie były do końca przemyślane. W związku z przypadającymi 
w czerwcu  2024  roku  obchodami  900-lecia  Chrztu  Pyrzyczan  uważam,  że  teren  ten,  na 
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którym zapadły bardzo ważne decyzje w procesie chrystianizacji  nie tylko Pyrzyczan, ale 
całego  zachodniego  Pomorza,  musi  być  pod  szczególną  opieką  władz  miasta,  dlatego 
oczekuję nie tylko odpowiedzi na zadane pytanie, ale także przedstawienia planu dalszego 
zagospodarowania tego terenu i zdecydowanej poprawy estetyki tego miejsca. 

Nie wniesiono więcej interpelacji, ani zapytań.

Do punktu 6 porządku
Projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  budżetu  i  w  budżecie  Gminy 

Pyrzyce na rok 2024 (Druk Nr 653/24).

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 9 do protokołu.

 Burmistrz Pyrzyc - Marzena Podzińska - Myślę, że temat zmiany do budżetu nie są duże, 
ja omawiałam je na każdej z poszczególnych komisji. Przede wszystkim dotyczy tu kwoty 
zwiększenia  i  przeniesienia,  także zmniejszenia  i  zwiększenia  wydatków, w związku z  tą 
kwotą,  którą  wprowadzamy,  to  jest  kwota  63.148,76  zł,  a  dotyczy  to  programu  „Ciepłe 
Mieszkanie”,  to  jest  pierwsza  najważniejsza  rzecz  i  druga,  myślę,  że  dla  naszych 
mieszkańców  najważniejsza,  to  to,  że  wprowadzamy  kwotę  30  tysięcy,  którą  chcemy 
przekazać jako dotację celową dla Powiatu Pyrzyckiego na podstawie porozumienia,  a  to 
porozumienie  jest  w  kolejnych  załącznikach  dzisiejszej  sesji,  na  utworzenie  Poradni 
Okulistycznej  w Pyrzycach,  której  nie  ma.  Bardzo zależało  mi  na  tym,  żeby ta  poradnia 
powstała.  Prowadziliśmy  rozmowy  z  panem  Dyrektorem,  było  kilka  różnych  pomysłów 
z mojej strony i takie działania z panem Dyrektorem również podejmowaliśmy, niestety żaden 
z tych pomysłów nie mógł zostać zrealizowany, ponieważ sprzęty, które były proponowane 
przez obecną poradnię okulistyczną nie mogą zostać wykorzystane, jak również jeszcze inne 
spotkania z przychodnią prywatną także nie przyniosły skutku, w związku z tym doszło do 
spotkania Pana Starosty... Panowie, ja proszę, jak coś to może przerwę ogłosimy, bo ciężko 
mówić, Panowie, jedni i drudzy rozmawiacie. 

Przewodniczący Rady - Mariusz Majak - Przepraszam Pani Burmistrz, będziemy ciszej. 

Burmistrz Pyrzyc - Marzena Podzińska  - W związku z tym doszło do spotkania u Pana 
Starosty i moja propozycja była taka, znaczy propozycja pana Dyrektora była taka, że jest 
lekarz, który może podjąć się takich działań w Pyrzycach i taką poradnię możemy utworzyć, 
tylko  musi  zostać  zakupiony  sprzęt.  I  propozycja  padła  taka,  żeby  6  gmin  plus  powiat, 
żebyśmy po równo złożyli się po 30 tysięcy. Będzie wtedy szpital mógł zakupić taki sprzęt,  
jak najszybciej zależałoby nam, żeby jeszcze od kwietnia, a jeżeli nie od kwietnia, no to maj, 
czerwiec, najpóźniej do połowy roku, żeby taki sprzęt został zakupiony, i żeby taka poradnia 
mogła już funkcjonować, a jest ona nam wszystkim bardzo mocno potrzebna, tym bardziej, że 
jest to poradnia, która będzie działała na kasę chorych. I takie 30 tysięcy przekazujemy już 
my teraz w miesiącu styczniu, taka jest moja propozycja w zmianach do budżetu. 
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Opinie stałych komisji Rady:
1) K. Budżetu i Gospodarki - opinia stanowi załącznik Nr 10 do protokołu,
2) K. Polityki Społecznej i Komunalnej - opinia stanowi załącznik Nr 11 do protokołu.

Przewodniczący  K.  Polityki  Społecznej  i  Komunalnej  -  Hubert  Łuszczyk  -  Ja mam 
pytanie  odbiegające od tematu,  bo byliśmy w punkcie  czwartym i  poszliśmy tak szybko, 
sprawnie, żeby dalej przeprowadzić sesję, a ja zadałem Panu Burmistrzowi pytania odnośnie 
jego  kalendarium  spotkań  i  nie  chcę  czekać  do  wolnego  wniosku,  żebyśmy  mogli  tam 
kontynuować  tę  dyskusję,  bo  może  Pan  nie  pamiętać  i  może  trzeba  było  by  zlecić 
pracownikowi,  żeby przypomniał  jakie  trzy miesiące temu Pan miał  spotkania  i  żebyśmy 
mogli w tym punkcie trzynastym być na bieżąco, a nie wówczas czekać, żeby pracownik 
przygotował, zrobił, niech już może to będzie czynione, a później powrócimy do dyskusji 
w punkcie trzynastym. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady - Mariusz Majak - Nie no Panie radny jednak musimy przenieść tę 
dyskusję na wolne wnioski. No był czas, że mógł Pan advocem dopytać jeszcze w punkcie 
numer 4 - Informacja z bieżącej działalności. No ja staram się sprawnie prowadzić sesję, więc 
nie dopytywałem, czy ktoś jeszcze chce uzupełnienia. 

Przewodniczący  K.  Polityki  Społecznej  i  Komunalnej  -  Hubert  Łuszczyk  -  Panie 
Przewodniczący rozumiem, ja na bardzo chcę poczekać na punkt 13, tylko chciałbym uniknąć 
sytuacji, że musimy w punkcie 13 jak będziemy, to będziemy czekać na tą informację, że ktoś 
musi przygotować. Także może już niech pracownik przygotowuje, żebyśmy byli sprawnie 
wtedy w punkcie 13 przygotowani. 

Przewodniczący Rady - Mariusz Majak  - No to jest sugestia, która jest kierowana do Pani 
Burmistrz.  Natomiast  dyskusja  na  ten  temat  w  punkcie  13.  Bardzo  proszę  Pan 
Przewodniczący Komisji Remigiusz Pajor- Kubicki. 

Przewodniczący K. Budżetu i Gospodarki - Remigiusz Pajor-Kubicki - Chcę powiedzieć, 
że bardzo dobrze, że jeśli chodzi o tą Poradnię Okulistyczną, że tutaj jednak będzie składka 
wszystkich samorządów z naszego powiatu, to jest bardzo dobry kierunek, uważam, że jeśli 
chodzi  o  kwestie  związane  ze  szpitalem i  w  przyszłości  również  o  różne  kwestie,  które 
niekoniecznie  będzie  miał  Powiat  możliwość  sam  sfinansować,  to  jeśli  rzeczywiście 
wszystkimi gminami mamy się składać, bo wszystkie gminy korzystają ze szpitala, to myślę, 
że to jest dobry prognostyk i warto będzie w tym kierunku rozmawiać. Także podoba mi się  
ten kierunek, bardzo dobry. Tyle z mojej strony. 

Radny Mariusz Ogrodnik - Ja mam takie pytanie, bo nie znam się na wszystkim i nie mogę 
się znać na wszystkim, ale należymy do tego stowarzyszenia, co jest w Przelewicach i tam 
było, że jeżeli jakieś inwestycje będą między gminami, że można pozyskać środki. Mi się 
wydaje, że na tego okulistę, to jest międzygminne właśnie, czy występowaliśmy, czy było to 
brane pod uwagę, żeby zwrócić się, bo to jest właśnie, wiem, mówię, dopytuję, może to, nie  
może być? Tyle mam. 
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Burmistrz Pyrzyc - Marzena Podzińska - Nie może być. 

Przewodniczący Rady - Mariusz Majak - Tam zdaje się, jeszcze nie zostały uruchomione 
środki w tych działaniach, na razie trwają przygotowania, dosyć długo rzeczywiście trwają te 
przygotowania, bo chyba rok temu przystępowaliśmy do tej grupy, no ale widocznie tak musi 
być. 

Przewodniczący  K.  Budżetu  i  Gospodarki  -  Remigiusz  Pajor-Kubicki  -  Ja  w kwestii 
uzupełnienia do Pana Mariusza Ogrodnika,  jeśli chodzi o środki z tych LGD-ów, to jednak 
w dużej mierze to jest ukierunkowane na działalność taką progospodarczą i proturystyczną, 
więc to jest  ta kwestia.  I  tak jak Pan Przewodniczący powiedział,  to jeszcze nie ruszyło,  
natomiast z tego co wiem, tutaj widzę, że Pani Burmistrz się szykuje do głosu, więc pewnie 
też  coś  powie  na  ten  temat,  no  tutaj  jednak  idziemy  w  tym  kierunku  realizacji  zadań 
związanych z turystyką, bo na to po prostu będą środki. A jeśli chodzi o kwestie zdrowotne,  
to może Ministerstwo Zdrowia coś wymyśli. No zobaczymy. 

Burmistrz  Pyrzyc  -  Marzena  Podzińska  -  Ja  mówię  już  to  od  kilku  sesji  do  tyłu,  że 
należymy,  zresztą  przyjmowaliście  Państwo  uchwałę  i  Pan  również.  Przystąpiliśmy  do 
Lokalnej Grupy Działania Lider Pojezierza, jak również do Stowarzyszenia Lider Pojezierzy. 
I te dwa stowarzyszenia są po to, żebyśmy mogli korzystać ze środków zewnętrznych, na 
konkretne działania. Na pewno nie na utworzenie poradni okulistycznej, dlatego że tam mamy 
określone kierunki. W Liderze Pojezierzy, tutaj to, co Pan mówi, że tak długo to trwa i tak  
dalej, faktycznie ta strategia, którą tworzymy, pamiętajmy, że jest nas ponad 21 gmin, no 
i podmiotów, no gminy, są trzy powiaty, więc tutaj to nie jest też takie proste, żeby w tak 
krótkim czasie to wszystko zrobić. Myśleliśmy, że uda nam się to wcześniej, niestety ten czas 
się przedłużył, ale myślę, że lepiej mieć dobrze zrobione dokumenty niż zrobione je po prostu 
szybko,  a  później  mieć  z  tym  kłopot.  Wybraliśmy,  ja  też  Państwu  o  tym  mówiłam, 
wybraliśmy  kierunek  jako  wszyscy,  przede  wszystkim  turystyki,  turystyki  szeroko 
rozumianej,  bo  to  nie  tylko  ścieżki  rowerowe,  bo  są  gminy,  które  mają  inne  pomysły 
w turystyce, bo mają inny potencjał. Więc nasze działania są skierowane pod kątem budowy 
ścieżek  rowerowych,  jak  również  termomodernizację  budynków  użyteczności  publicznej, 
a także zadania miękkie, czyli tutaj szkolnictwo wyższe, jeżeli chodzi o powiat pyrzycki, no 
i działania miękkie skierowane dla seniorów, czy także dla młodzież, zobaczymy co jeszcze 
też nam w trakcie tych działań wyjdzie. Natomiast jeżeli chodzi o lokalne grupy działania, 
które już podpisały umowę z Marszałkiem, i już te środki będą powoli rozdysponowane, to 
one są skierowane do przedsiębiorców, jak również będą tam tego typu działania. Natomiast 
szpital jest to... 

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Ogłosił przerwę techniczną z powodu awarii 
systemu.

Przerwa  godz. 13:37 
Po przerwie godz. 13:57 
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Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Wznowił obrady po przerwie.

Szanowni  Państwo  wznawiam  obrady  LXVIII  sesji  Rady  Miejskiej  po  przerwie 
technicznej,  która  wyniknęła  z  problemów  technicznych.  Jesteśmy  w  punkcie  numer  6 
Projektu uchwały w sprawie zmian budżetu i budżecie gminy Pyrzyce na rok 2024. Odbyła 
się  już  dyskusja.  Czy  ktoś  chciałby  zabrać  jeszcze  głos  w  punkcie  dyskusja.  Nie  widzę 
chętnych zatem zamykam dyskusję.

Następnie:
Przewodniczący  Rady  –  Mariusz  Majak  –  Poddał  pod  głosowanie  Projekt  uchwały 
w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy Pyrzyce na rok 2024 (Druk Nr 653/24).

Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (12)
Damian  Błażejewski,  Sylwia  Borkowska,  Przemysław  Golczyk,  Artur  Kurowski,  Hubert 
Łuszczyk, Mariusz Majak, Mariusz Ogrodnik, Remigiusz Pajor-Kubicki, Tomasz Posyniak, 
Paweł Retecki, Grażyna Słodkowska, Mirosław Stasiak
NIEOBECNI (3)
Iwona Ksel, Małgorzata Piotrowska, Jerzy Wroński

Uchwała Nr LXVIII/524/24 stanowi załącznik nr 12 do protokołu.

Do punktu 7 porządku
Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie 

porozumienia  międzygminnego  dotyczącego  zlecenia  Gminie  Miasto 
Szczecin  zadania  publicznego  polegającego  na  realizacji  przez  Gminę 
Miasto  Szczecin  za  pośrednictwem  Szczecińskiego  Centrum  Profilaktyki 
Uzależnień  –  Dział  Pomocy  Osobom  Nietrzeźwym  Izba  Wytrzeźwień 
programu  edukacyjno  -  motywacyjnego  dla  osób  nietrzeźwych 
zatrzymanych i dowiezionych z terenu Gminy Pyrzyce (Druk Nr 647/24).

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

Burmistrz Pyrzyc -  Marzena Podzińska  -  Tak jak każdego roku przyjmujemy uchwałę 
w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego między Gminą Miasto Szczecin a Gminą 
Pyrzyce na przewóz do Izby Wytrzeźwień. Na ostatniej komisji było pytanie ile osób więcej, 
podałam, że dwie, ale jednak więcej, cztery osoby. Więc dla dziesięciu osób na rok 2024 
planujemy takie porozumienie. No i tyle, myślę, że jeżeli są jakieś pytania, jeszcze Państwo 
macie, w każdym bądź razie porozumienie działa dobrze i myślę, że w szczególności służby 
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są z tego zadowolone, że mają co zrobić z osobami, które są pod wpływem alkoholu, a często 
też wiemy, że te osoby są agresywne i są różne sytuacje. 

Opinie stałych komisji Rady:
3) K. Budżetu i Gospodarki - opinia stanowi załącznik Nr 14 do protokołu,
4) K. Polityki Społecznej i Komunalnej - opinia stanowi załącznik Nr 15 do protokołu.

Nie wniesiono głosów w dyskusji.                                                                         

Przewodniczący  Rady  –  Mariusz  Majak  –  Poddał  pod  głosowanie   Projekt  uchwały 
w sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  porozumienia  międzygminnego  dotyczącego 
zlecenia  Gminie  Miasto  Szczecin  zadania  publicznego  polegającego  na  realizacji  przez 
Gminę Miasto Szczecin za pośrednictwem Szczecińskiego Centrum Profilaktyki Uzależnień – 
Dział  Pomocy  Osobom  Nietrzeźwym  Izba  Wytrzeźwień  programu  edukacyjno  - 
motywacyjnego dla osób nietrzeźwych zatrzymanych i dowiezionych z terenu Gminy Pyrzyce 
(Druk Nr 647/24).

Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (12)
Damian  Błażejewski,  Sylwia  Borkowska,  Przemysław  Golczyk,  Artur  Kurowski,  Hubert 
Łuszczyk, Mariusz Majak, Mariusz Ogrodnik, Remigiusz Pajor-Kubicki, Tomasz Posyniak, 
Paweł Retecki, Grażyna Słodkowska, Mirosław Stasiak
NIEOBECNI (3)
Iwona Ksel, Małgorzata Piotrowska, Jerzy Wroński

Uchwała Nr LXVIII/525/24 stanowi załącznik nr 16 do protokołu.

Do punktu 8 porządku
Projekt  uchwały  zmieniający  uchwałę  w  sprawie  planu  sieci 

i określenia granicy obwodów publicznych szkół podstawowych (Druk Nr 
648/24).

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 17 do protokołu.

Burmistrz Pyrzyc - Marzena Podzińska - Zmiana uchwały dotyczy dopisania nowej ulicy, 
aulica  nosi  nazwę  braci  Grimm  do  obwodu  Szkoły  Podstawowej  im.  Janusza  Korczaka 
w Pyrzycach, Rejtana nr 6. 

Opinia stałej komisji Rady:
K. Polityki Społecznej i Komunalnej - opinia stanowi załącznik Nr 18 do protokołu.
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Przewodniczący K. Polityki Społecznej i Komunalnej - Hubert Łuszczyk- Ja na Komisji 
zebrałem głos, wielokrotnie już w takim punkcie, kiedy zmienialiśmy granice obwodów szkół 
publicznych  i  cały  czas  próbuję  przeforsować  pomysł,  żeby  część  ulicy  Zabytkowej  od 
numeru 2 do, jak dobrze pamiętam, 34, było podłączone pod szkołę, tam gdzie powinna być 
właściwa, czyli przy ulicy Poznańskiej. Na komisji Pani Burmistrz odpowiedziała mi, że na 
wniosek radnego Łuszczyka nie będzie tego robić, jak się ktoś zwróci z mieszkańców i tutaj 
zwracam się z apelem do mieszkańców tej ulicy, jeżeli ktoś będzie planował, żeby dziecko 
poszło do szkoły podstawowej, niech napisze podanie do Pani Burmistrz, żeby tą ulicę, tę 
część  ulicy  włączyć  do  Szkoły  Podstawowej  nr  2  przy  ulicy  Poznańskiej,  żeby  nie  było 
później  problemów,  czy  może  to  dziecko  uczęszczać,  czy  nie.  Moje  dzieci  na  szczęście 
ukończyły tą szkołę, także nie ma problemu. Dziękuję bardzo. 

Burmistrz Pyrzyc - Marzena Podzińska - Tak Panie radny, mówiłam o tym, bo mówił Pan 
od  początku,  przez  5  lat,  dotyczyło  to  Pana  dzieci  wtedy,  ja  Panu  mówiłam,  pytałam 
dyrektorów, że jeżeli  będą wpływały wnioski,  takich wniosków będzie więcej,  nie  wiem, 
jakaś informacja dużej ilości rodziców zainteresowanych tym, żeby przenieść, bo wiemy, że 
są,  może  być  dwóch  zadowolonych,  a  piętnastu  niezadowolonych,  więc  na  podstawie 
wniosku  radnego,  który  dotyczył  ten  wniosek  tylko  Pana  osoby,  takiej  decyzji  ani  nie 
podjęłam wtedy,  ani  nie  podejmę  teraz.  Więc  jeżeli  będą  wpływały  takie  informacje  do 
dyrektorów szkół i dyrektorzy szkół przedstawią zasadność, że tak, to wtedy będziemy się nad 
tym tematem pochylać. 

Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji.

Przewodniczący  Rady  –  Mariusz  Majak –  Poddał  pod  głosowanie Projekt  uchwały 
zmieniający uchwałę w sprawie planu sieci i określenia granicy obwodów publicznych szkół 
podstawowych (Druk Nr 648/24).

Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (12)
Damian  Błażejewski,  Sylwia  Borkowska,  Przemysław  Golczyk,  Artur  Kurowski,  Hubert 
Łuszczyk, Mariusz Majak, Mariusz Ogrodnik, Remigiusz Pajor-Kubicki, Tomasz Posyniak, 
Paweł Retecki, Grażyna Słodkowska, Mirosław Stasiak
NIEOBECNI (3)
Iwona Ksel, Małgorzata Piotrowska, Jerzy Wroński

Uchwała Nr LXVIII/526/24 stanowi załącznik Nr 19 do protokołu.
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Do punktu 9 porządku
Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  umowy 

pomiędzy  Powiatem  Pyrzyckim  a  Gminą  Pyrzyce  w  sprawie  dotacji  na 
rzecz  Powiatu  Pyrzyckiego  z  przeznaczeniem  na  "Utworzenie  Poradni 
Okulistycznej w Szpitalu Powiatowym w Pyrzycach" (Druk Nr 651/24).

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 20 do protokołu.

Burmistrz Pyrzyc - Marzena Podzińska - Tak, uchwała dotyczy już konkretnie wyrażenia 
zgody na  zawarcie  umowy,  załącznikiem jest  wzór  umowy między Starostwem a  Gminą 
Pyrzyce, odnośnie przekazania 30 tysięcy na utworzenie Poradni Okulistycznej w Pyrzycach. 

Opinie stałych komisji Rady:
1) K. Budżetu i Gospodarki - opinia stanowi załącznik Nr 21 do protokołu,
2) K. Polityki Społecznej i Komunalnej - opinia stanowi załącznik Nr 22 do protokołu.

Nie wniesiono głosów w dyskusji.

Przewodniczący  Rady  –  Mariusz  Majak –  Poddał  pod  głosowanie Projekt  uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy pomiędzy Powiatem Pyrzyckim a Gminą 
Pyrzyce w sprawie dotacji na rzecz Powiatu Pyrzyckiego z przeznaczeniem na "Utworzenie 
Poradni Okulistycznej w Szpitalu Powiatowym w Pyrzycach" (Druk Nr 651/24).

Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (11)
Damian  Błażejewski,  Sylwia  Borkowska,  Przemysław  Golczyk,  Artur  Kurowski,  Hubert 
Łuszczyk, Mariusz Majak, Mariusz Ogrodnik, Remigiusz Pajor-Kubicki, Tomasz Posyniak, 
Paweł Retecki, Grażyna Słodkowska
PRZECIW (1)
Mirosław Stasiak
NIEOBECNI (3)
Iwona Ksel, Małgorzata Piotrowska, Jerzy Wroński

Przewodniczący Rady –  Mariusz  Majak –  Tu Pan Przewodniczący (Mirosław Stasiak) 
zgłasza  pomyłkę.  Nie  będziemy  robić  reasumpcji  głosowania,  ponieważ  wynik  jest 
jednoznaczny, więc nie ma takiej potrzeby. Myślę, że w protokole warto zapisać, odnotować, 
że  Pan  Przewodniczący  pomylił  się.  Pomyłka  ludzka  rzecz,  każdemu  może  się  zdarzyć. 
Rozumiem, że stosunkiem głosów 12 jest  12 „za'”,  Uchwała została  przez Wysoką Radę 
podjęta.
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Uchwała Nr LXVIII/527/24 stanowi załącznik Nr 23 do protokołu.

Do punktu 10 porządku
 Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na bezpłatne nabycie od 

Spółdzielni Mieszkaniowej „Świt” z siedzibą w Żabowie na majątek Gminy 
Pyrzyce  majątku w postaci  środków trwałych  –  hydroforni  wraz  z  całą 
infrastrukturą wodociągową znajdującą się w obrębie miejscowości Żabów 
(Druk Nr 649/24).

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 24 do protokołu.

Burmistrz Pyrzyc - Marzena Podzińska - W związku z bardzo trudną sytuacją finansową 
Spółdzielni  Mieszkaniowej  Świt  w  Żabowie  i  grożącymi  w  ostatnim  czasie  problemami 
związanymi z odcięciem prądu na hydrofornii, co mogłoby spowodować to, że mieszkańcy 
Żabowa nie mieliby wody bieżącej, musiałaby być woda dostarczana w inny sposób, to też 
oczywiście wiąże się z kosztami, a także już od dłuższego czasu toczącymi się rozmowami 
między nami a Spółdzielnią Mieszkaniową „ŚWIT” o przekazaniu sieci wod-kan., bo takie 
rozmowy,  moja  pierwsza  prośba  do  ówczesnego  Prezesa  była  w roku  2015,  niestety  nie 
spotkała  się  z  pozytywnym  odzewem.  Ten  temat  toczył  się  bardzo  długo,  ale  niestety 
Spółdzielnia doszła już, mogę powiedzieć, do ściany, do sytuacji bardzo trudnej i na moim 
spotkaniu podczas walnego zgromadzenia członków Spółdzielni „ŚWIT” w Żabowie dałam 
propozycję, żeby Spółdzielnia wyraziła zgodę na przekazanie nieodpłatnie sieci, żeby móc 
zapobiec tym wszystkim już nieprzewidywalnym tak naprawdę sytuacjom, które mogą się 
pojawić. Ale żeby jeszcze przejąć sieć, musimy dokonać inwentaryzacji, jak również całej 
oceny,  także  szacunków,  ponieważ  Spółdzielnia  nie  ma  na  to  środków  i  też  musimy 
przeznaczyć na to środki własne, żeby móc przeprowadzić całą, pełną procedurę związaną 
z przejęciem  sieci  wodociągowej  Spółdzielni  ŚWIT  w  Żabowie.  Jest  na  to  już  uchwała 
i zgoda członków Spółdzielni, w związku z tym jest moja uchwała dzisiaj do Państwa, aby po  
przyjęciu tej uchwały podjąć wszystkie działania i w jak najszybszym terminie przejąć sieć 
wodociągową w miejscowości Żabów. A jednocześnie przypominam, że pozyskaliśmy środki 
na  budowę  oczyszczalni  ścieków  w  Żabowie,  na  którą  będziemy  ogłaszali  przetarg  na 
przełomie  myślę  miesiąca  lutego  i  też  będziemy  następnie  dążyli  do  przejęcia  sieci 
kanalizacyjnej. Więc na ten moment moja prośba o wyrażenie zgody, procedura jest długa, 
potrzebne  są  też  środki,  a  musimy  w  jak  najszybszym  terminie  przejąć  sieć,  żeby 
zabezpieczyć mieszkańców przed takimi sytuacjami, jaka miała miejsce w miesiącu grudniu. 

Opinie stałych komisji Rady:
         1) K. Budżetu i Gospodarki - opinia stanowi załącznik Nr 25 do protokołu,
         2) K. Polityki Społecznej i Komunalnej - opinia stanowi załącznik Nr 26 do protokołu.

Przewodniczący Rady –  Mariusz  Majak –  No ja  też  apeluję  Pani  Burmistrz,  żeby jak 
najszybciej zadziałać, ponieważ no wiadomo, jeżeli Spółdzielnia nie zapłaci za prąd to nie 
będzie wody w całej miejscowości. Nie tylko mieszkańcy, ale tam również i przedsiębiorstwa 
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i szkoły i przedszkole i Dom Pomocy Społecznej, Europa Systems. Trudno sobie wyobrazić 
sytuację taką gdyby, no zabrakło po prostu wody w Żabowie. Nie do pomyślenia sytuacja, 
więc  tu  trzymamy  kciuki,  żeby  jak  najszybciej  udało  się  tą  całą  procedurę  związaną 
z przejęciem  jak  najszybciej  załatwić.  Oddaję  głos  Panu  Damianowi  Błażejewskiemu 
radnemu bardzo proszę. 

Przewodniczący  K.  Skarg,  Wniosków  i  Petycji  -  Damian  Błażejewski  -  Panie 
Przewodniczący, Pani Burmistrz, drodzy zebrani goście, z uchwały wynika, że przejmujemy 
również magistralę wodną, całą, czyli rurę, która doprowadza wodę. Czy również w założeniu 
przejęcia  tej  infrastruktury  wchodzą  w  to  sieci  osiedlowe,  gdzie  Spółdzielnia  ŚWIT 
administruje budynkami, no ale to w takim układzie byśmy musieli też przejąć takie sieci 
osiedlowe w Pyrzycach, no bo skoro my przejmujemy na majątek gminy sieci w osiedlach, no 
to trzeba by było zrobić też, żeby te sieci były przejęte również w mieście. Ja myślę, że ważne 
by było przejąć główną nitkę bez przyłączy do poszczególnych budynków. To myślę, że taką 
sieć, którą by po prostu miał ktoś administrować, to powinny być wspólnoty, które powinny 
wykonywać naprawy z własnych kosztów, a nie z kosztów gminy, bo ja rozumiem, że jest  
tragedia,  jest  źle,  lepiej  na  pewno nie  będzie,  no  ale  za  tym idzie  też,  podejrzewam,  za 
moment  będziemy  szukali  środków na  remont  nie  tylko  hydrofornii,  ale  całej  magistrali 
wodnej, która się znajduje. w miejscowości Żabów, no a też mamy takie sensacje tu u nas 
w Pyrzycach,  gdzie  ta  nasza  sieć  wodna  wymaga  naprawdę  potężnych  nakładów,  bo 
remontujemy, budujemy nowe odcinki kawałkami, no a w centrum miasta, co chwilę jakieś 
awarie i co chwilę coś się dzieje, łącznie też z kanalizacją ogólnospławną, bo nie trzeba być 
Einstein'em,  żeby  zobaczyć,  że  w  okolicach  ronda  przy  Placu  Wolności,  praktycznie  co 
miesiąc,  albo  co  dwa  tygodnie  nasze  przedsiębiorstwo  dokonuje  płukania  magistrali  tej 
odprowadzającej ścieki. Dziękuję. 

Burmistrz Pyrzyc - Marzena Podzińska - Panie radny, tak jak powiedziałam musimy zrobić 
inwentaryzację, żebyśmy wiedzieli, o czym w ogóle mówimy, bo Spółdzielnia nie ma żadnej 
inwentaryzacji,  więc  nie  wiemy tak naprawdę co tam jest.  Pamiętamy o tym jeszcze,  bo 
Państwo też wiecie o tym, mówiłam, tam nie ma założonych wspólnot, więc sytuacja jest  
naprawdę  bardzo  trudna,  a  jeżeli  chodzi  o  Pyrzyce,  to  Pyrzyckie  Przedsiębiorstwo 
Komunalne, jak również gmina Pyrzyce my mamy wnioski nowych wybudowanych sieci, jak 
również  wiemy,  które  sieci  gdzie,  czy  w którym momencie  powinny  zostać  przełączone 
i takie  też  są  przełączane.  Więc tutaj  dowiemy się  dopiero o tym w momencie  zrobienia 
pełnej inwentaryzacji, więc ja nie mogę Panu dzisiaj odpowiedzieć, bo ja nie mam pojęcia co 
tam jest. A jeszcze jak nie ma wspólnot, to jeszcze trudniej będzie dojść do porozumienia, bo 
jeżeli mieszkańcy nie założą tych wspólnot, to wiemy, że może się to odbyć tylko poprzez 
zgłoszenie  do  sądu  i  sprawa  jeszcze  bardziej  się  wydłuży.  Więc  albo  my  chcemy  jak 
najszybciej doprowadzić do tej sytuacji, żeby przejąć, mieć nad tym pieczę, i żeby nie doszło 
do  takiej  sytuacji  wyłączenia,  a  później  oczywiście  to  nie  jest  też  problemem,  żeby  to 
regulować w trakcie. I to będzie musiało regulować także w trakcie nasze Przedsiębiorstwo, 
które będzie miało w zarządzie taką sieć.
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Przewodniczący K. Skarg, Wniosków i Petycji - Damian Błażejewski - Ja tylko chciałem 
powiedzieć, że mimo wszystko Spółdzielnia ŚWIT w Żabowie ma pewne dokumenty i musi 
dysponować  takimi  dokumentami,  ponieważ  prowadzi  i  dostarcza  wodę,  czyli  to 
przedsiębiorstwo powinno mieć pozwolenie wodnoprawne, które jest ważne do 2033 roku. 
I tam w tym pozwoleniu jest  pełna dokumentacja odnośnie hrydrofornii,  ilości  studni i  to 
wszystko powinno się  wpisać.  Tym bardziej,  że  na Spółdzielni  również ciąży obowiązek 
nałożony przez Starostę, bo Starosta był organem wydającym do badań wody i przedstawiania 
tych badań do Wojewódzkiego Ośrodka Ochrony, który po prostu często, gęsto zamyka, czyli 
nawet badania prowadzi regularnie nasz sanepid. Dlatego mówię przejmujemy, tylko ja to też 
patrzę troszeczkę z perspektywy tego, że jeżeli jakieś awarie się dzieją na terenie miasta, to  
koszty ponoszą mieszkańcy poprzez regulację ceny wody. Ja rozumiem, że jeżeli przejmiemy, 
to cena za wodę w miejscowości Żabów na pewno skoczy, nie będzie to 3 zł za metr czy 4, 
tylko to będzie na poziomie miasta i to też trzeba uświadomić mieszkańcom, że takie koszty 
będą ponosić. Natomiast tu jest też ryzyko, że jeżeli gmina przejmie całą magistralę, łącznie 
z przyłączami do domów, to będziemy musieli naprawiać, każda awaria, czyli gmina będzie 
działać jak przysłowiowy hydraulik i będzie ponosiła koszty każdej naprawy. Dlatego mówię,  
kwestia  tego,  żeby  po  prostu  zabezpieczyć  też  również  interes  gminy.  Ja  rozumiem,  że 
wszyscy się  musimy składać,  zadanie  własnej  gminy,  no  ale  niestety  ktoś  50  lat  czy  60 
administrował, dostarczał wodę, a gmina w tej chwili bierze naprawdę zniszczoną sieć tak 
samo  jak  i  kanalizacyjną.  To,  że  wybudujemy  oczyszczalnię  to  jest  naprawdę  pierwszy 
ułamek procenta, bo za moment będzie nas czekała naprawdę potężna inwestycja w postaci 
kanalizacji  ogólnospławnej  i  ewentualnie  wymiany  całych  rurociągów wodnych,  które  są 
położone w całej miejscowości. Dziękuję. 

Burmistrz  Pyrzyc  -  Marzena  Podzińska  -  Panie  radny,  ale  ja  mówiłam,  że  dla  nas 
problemem nie jest hydrofornia sama, bo wiemy już dzisiaj, jak wyglądają badania Sanepidu 
i mówiłam też o tym na komisji, że szukamy rozwiązania innego, które może być brane pod 
uwagę w trakcie, że będziemy szukali innego ujęcia i korzystali na przykład z naszego ujęcia. 
Mówimy o sieciach, a tak naprawdę to, co Pan powiedział, to nie jest tak, jak Pan mówi, że  
oni  wszystko  mają  i  tak  jest.  Jeżeli  Pan  oczywiście  wie  i  Pan  może  podpowiedzieć  
Spółdzielni,  albo  być  członkiem  naszej,  nie  wiem,  tutaj  wspólnie  z  nami,  udać  się  do 
Spółdzielni  i  pokazać im, gdzie oni to mają,  bo może nie wiedzą,  to oczywiście do tego 
zachęcam. Rozmawiamy o Spółdzielni już nie pierwszy raz i od początku mówiłam, że nie  
ma tam bardzo wielu dokumentów, rzeczy, które powinny być. Więc dzisiaj oczywiście, że 
mamy zabezpieczyć interes gminy i zawsze to robimy, ale też musimy zabezpieczyć interes 
mieszkańców. Więc nikt dzisiaj nie powiedział, że my będziemy indywidualnie płacić, czy 
doprowadzać do tych mieszkańców, którzy powinni realizować, czy płacić za to sami lub te 
sieci  remontować,  więc  tego nie  powiedziałam,  że  tak będzie.  Powiedziałam,  że  musimy 
zrobić wszystko, żeby przejąć sieci, a następnie zobaczyć, co jest tam na miejscu, przejąć 
sieci,  zacząć  zarządzać sieciami  i  wtedy,  jeżeli  będziemy zarządzać,  to  to  wszystko nam 
wyjdzie. Ale musimy zrobić inwentaryzację, a my tego nie mamy i musimy jeszcze zrobić to 
z własnych środków. 

Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 

16



Przewodniczący  Rady  –  Mariusz  Majak –  Poddał  pod  głosowanie   Projekt  uchwały 
w sprawie  wyrażenia  zgody  na  bezpłatne  nabycie  od  Spółdzielni  Mieszkaniowej  „Świt” 
z siedzibą w Żabowie na majątek Gminy Pyrzyce majątku w postaci  środków trwałych – 
hydroforni wraz z całą infrastrukturą wodociągową znajdującą się w obrębie miejscowości 
Żabów (Druk Nr 649/24).
 
Wyniki głosowania
ZA:  12,  PRZECIW:  0,  WSTRZYMUJĘ  SIĘ:  0,  BRAK  GŁOSU:  0,  NIEOBECNI:  3

Wyniki imienne:
ZA (12)
Damian  Błażejewski,  Sylwia  Borkowska,  Przemysław  Golczyk,  Artur  Kurowski,  Hubert 
Łuszczyk, Mariusz Majak, Mariusz Ogrodnik, Remigiusz Pajor-Kubicki, Tomasz Posyniak, 
Paweł Retecki, Grażyna Słodkowska, Mirosław Stasiak
NIEOBECNI (3)
Iwona Ksel, Małgorzata Piotrowska, Jerzy Wroński

Uchwała Nr LXVIII/528/24 stanowi załącznik Nr 27 do protokołu.

Do punktu 11 porządku
Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż 

nieruchomości oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 822 o pow. 
0,0765  ha,  położonej  w  obrębie  geodezyjnym  0016  Brzesko  (Druk  Nr 
650/24).

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 28 do protokołu.

Burmistrz  Pyrzyc  -  Marzena  Podzińska  -  Jest  to  sprzedaż  działki  w  przetargu 
nieograniczonym, w związku z  tym,  że  jest  tam droga,  ale  o  wykup tej  działki  wystąpił  
dotychczasowy dzierżawca, który dzierżawi tą działkę od lat. 

Opinia stałej komisji Rady:
      K. Budżetu i Gospodarki - opinia stanowi załącznik Nr 29 do protokołu.

Nie wniesiono głosów w dyskusji.

Przewodniczący  Rady  –  Mariusz  Majak –  Poddał  pod  głosowanie Projekt  uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości oznaczonej w ewidencji gruntów jako 
działka nr 822 o pow. 0,0765 ha, położonej w obrębie geodezyjnym 0016 Brzesko (Druk Nr 
650/24).

Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
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Wyniki imienne:
ZA (12)
Damian  Błażejewski,  Sylwia  Borkowska,  Przemysław  Golczyk,  Artur  Kurowski,  Hubert 
Łuszczyk, Mariusz Majak, Mariusz Ogrodnik, Remigiusz Pajor-Kubicki, Tomasz Posyniak, 
Paweł Retecki, Grażyna Słodkowska, Mirosław Stasiak
NIEOBECNI (3)
Iwona Ksel, Małgorzata Piotrowska, Jerzy Wroński

Uchwała Nr LXVIII/529/24 stanowi załącznik Nr 30 do protokołu.

Do punktu 12 porządku
 Projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Programu  Osłonowego 

„Korpus Wsparcia Seniorów" na rok 2024 dla Gminy Pyrzyce (Druk Nr 
654/24).

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 31 do protokołu.

Burmistrz  Pyrzyc -  Marzena Podzińska  -  Jest  to  zadanie,  które  realizowane jest  przez 
Ośrodek Pomocy Społecznej. Chcemy, żeby było kontynuowane w roku 2024, a jest to zakup 
opasek  takich,  które  zapewniają  bezpieczeństwo  dla  osób  w  wieku  60  lat  i  więcej 
zamieszkujących  na  terenie  gminy.  Są  oczywiście  odpowiednie  warunki,  czyli  osoby  są 
zamieszkujące same lub z rodziną, ale potrzebujące takiego wsparcia, takie opaski już są, 
mieszkańcy z nich korzystają i teraz przystępując i kontynuując ten program w roku 2024, 
również osoby zainteresowane, które chcą zgłosić się po takie opaski,  muszą udać się do 
Ośrodka  Pomocy  Społecznej,  więc  ta  forma  pomocy  dla  osób  starszych  się  sprawdza 
i zachęcamy do tego, żeby seniorzy korzystali z tej formy wsparcia i chcemy ją kontynuować 
w roku 2024. 

Opinia stałej komisji Rady:
      K. Polityki Społecznej i Komunalnej - opinia stanowi załącznik Nr 32 do protokołu.

Nie wniesiono głosów w dyskusji.

Przewodniczący  Rady  –  Mariusz  Majak –  Poddał  pod  głosowanie Projekt  uchwały 
w sprawie przyjęcia Programu Osłonowego "Korpus Wsparcia Seniorów" na rok 2024 dla 
Gminy Pyrzyce (Druk Nr 654/24).

Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
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Wyniki imienne:
ZA (12)
Damian  Błażejewski,  Sylwia  Borkowska,  Przemysław  Golczyk,  Artur  Kurowski,  Hubert 
Łuszczyk, Mariusz Majak, Mariusz Ogrodnik, Remigiusz Pajor-Kubicki, Tomasz Posyniak, 
Paweł Retecki, Grażyna Słodkowska, Mirosław Stasiak
NIEOBECNI (3)
Iwona Ksel, Małgorzata Piotrowska, Jerzy Wroński

Uchwała Nr LXVIII/530/24 stanowi załącznik Nr 33 do protokołu.

Do punktu 13 porządku
Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji rady do 

miesiąca kwietnia 2024 roku (Druk Nr 652/24).

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 31 do protokołu.

Przewodniczący  Rady  –  Mariusz  Majak –  Szanowni  Państwo,  plany  pracy  komisji  są 
odzwierciedleniem planu pracy Rady Miejskiej,  który został przyjęty w miesiącu grudniu. 
Oczywiście  możliwe  są  różnego  rodzaju  zmiany  zgodnie  z  decyzjami  członków komisji. 
Plany pracy są Państwu znane, obradowaliście nad nimi, przyjmowaliście je na komisjach, 
zatem jeżeli jeszcze coś możemy zmienić, czy też doprecyzować to jest ten moment.

Nie wniesiono głosów w dyskusji.

Przewodniczący  Rady  –  Mariusz  Majak –  Poddał  pod  głosowanie  Projekt  uchwały 
w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji rady do miesiąca kwietnia 2024 roku 
(Druk Nr 652/24).

Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (12)
Damian  Błażejewski,  Sylwia  Borkowska,  Przemysław  Golczyk,  Artur  Kurowski,  Hubert 
Łuszczyk, Mariusz Majak, Mariusz Ogrodnik, Remigiusz Pajor-Kubicki, Tomasz Posyniak, 
Paweł Retecki, Grażyna Słodkowska, Mirosław Stasiak
NIEOBECNI (3)
Iwona Ksel, Małgorzata Piotrowska, Jerzy Wroński

Uchwała Nr LXVIII/531/24 stanowi załącznik Nr 35 do protokołu.
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Do punktu 14 porządku
Wolne wnioski.

Przewodniczący  Rady  –  Mariusz  Majak –  Ponieważ  na  sali  obrad  jest  liczna  grupa 
mieszkańców sołectwa Rzepnowo, więc może zaczniemy Wolne Wnioski od przedstawienia 
stanowiska  mieszkańców  w  sprawie  elektrowni  wiatrowych,  tak  jak  rozmawiałem  tutaj 
z Panem Sołtysem. Ja Państwa przepraszam bardzo, że nie oddałem głosu na wstępie sesji, tak 
jak  Państwo sobie  tego życzyliście,  ale  obrady sesji  są  według określonego jak  Państwo 
widzieliście porządku i Wolne Wnioski dopiero są miejscem na wystąpienia mieszkańców. 
Oddaję głos bardzo proszę. 

Sołtys Sołectwa Rzepnowo - Albert Furmanik  - Pani Burmistrz, Panie Przewodniczący, 
Państwo  Radni,   zebraliśmy  się  tutaj,  żeby  zaprzeczyć  niedomówieniom,  które  padły  na 
przedostatniej  sesji,  że  my mieszkańcy,  wiadomo,  że  przyszliśmy tu w sprawie rozmowy 
o wiatrakach,  o  fermie  wiatrakowej,  która  ma  u  nas  powstać,  padły  odpowiedzi  i  różne 
zarzucone  nam  dziwne  rzeczy,  że  mieszkańcy  na  spotkaniu  z  Panią  Burmistrz  zostali 
przekonani do tego, żeby ferma powstała. Niektórzy radni, też tutaj były wspominane słowa 
na temat listy, którą przedłożyliśmy z podpisami mieszkańców, ponad 120 podpisów na 140 
mieszkańców, że ta lista jest sprzed 10, czy 12 lat, nie, zaprzeczamy i definitywnie mówimy, 
że nie wyrażaliśmy, nie wyrażamy i  nie będziemy wyrażać zgody na budowę wiatraków. 
Niech nikt nam na siłę nie wmawia, że ktoś nas przekonał, że ktoś namówił nas do tego, że 
jesteśmy ”za”.  My mieszkańcy,  nie  po  to  wybudowaliśmy się  we  wsi  Rzepnowo po  to, 
żeby....  zainwestowaliśmy pieniądze, nasze dochody wszystkie, ludzie, starsi, młodsi, żeby 
teraz to było zakłócane. Mamy już problem z wiatrakami, które są w Kozielicach, w nocy 
u nas jest dyskoteka, ludzie muszą zasuwać okna, wszyscy o tym wiedzą, bo jest ciemno, 
szum  też  słychać.  Jesteśmy  przeciwni  i  będziemy  przeciwni  budowie  wiatraków.  Jeżeli 
zostaliście przez nas wybrani, żeby dla nas, z nami współpracować, bronić naszych praw, 
a wy na siłę przeciwko nam chcecie to zmienić. Pytam, dlaczego i czym to jest spowodowane, 
niby biznesem. My płacimy podatki cały czas, to jest długotrwałe, wiatraki są krótkotrwałe 
i co z tym zrobimy? Nie wiem. My nie chcemy i nie będziemy chcieli nigdy na pewno tych 
wiatraków, takie jest nasze zdanie i ono nie zostanie zmienione, więc proszę wziąć pod uwagę 
naszą prośbę i dalej na ten temat rozmawiać. 

Mieszkaniec  Gminy  Pyrzyce  -  Szanowni  Państwo  Radni,  Pani  Burmistrz,  Szanowni 
Mieszkańcy,  bo  taka  jest  akurat  sposobność,  żeby  również  zwrócić  się  tym  kanałem 
komunikacyjnym do mieszkańców, to jak powiedział Pan Sołtys, my jesteśmy dzisiaj z tego 
powodu,  żeby  kategorycznie  wykazać  nasze  stanowisko,  które  niezmienne  jest  od  ponad 
dekady. Argumenty, które były przedstawiane podczas licznych spotkań z mieszkańcami za 
poprzedniego burmistrza, czy później podczas kolejnych spotkań, dalej pozostają niezmienne 
i tym wyrazem naszej woli jest właśnie ta lista, którą dzisiaj przedstawiamy. Dla informacji  
Państwa  radnych  jest  również  to,  że  do  mieszkańców  Rzepnowa  dołączają  się  również 
mieszkańcy innych Sołectw, np. Turza. Po prostu wieść, jak to się mówi, gminna, poszła, że 
dzisiaj  może  być  coś  procedowane,  dlatego  szybko  zebraliśmy  się,  żeby  tutaj  przyjść 
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i  zademonstrować nasz głos. Przedłożymy Państwu nasze podpisy mieszkańców i chcę też 
powiedzieć w imieniu pozostałych mieszkańców, którzy mają takie samo stanowisko,  jak 
i my, że takie podpisy również dojdą do Państwa radnych w kolejnych dniach. Oczywiście 
może nie na sesji, tylko wpłyną do Biura Rady. Niemniej jednak też chciałbym przypomnieć 
Państwu radnym, może nie przypomnieć, bo o tym doskonale Państwo wiecie, że ustawa tak 
naprawdę dalej mówi o tym, że jest minimum dziesięciokrotna odległość wysokości wiatraka 
od zabudowań mieszkalnych,  może być pomniejszona do 700 metrów, ale  my, Szanowni 
Państwo, Panie Burmistrz, mówimy o tym krótko, respektujcie nasze zdanie, nasze opinie, 
wszystkie argumenty, nie zmniejszajcie przy planowaniu kolejnych prac planistycznych tych 
odległości. Także tak jak powiedział Pan sołtys i  tu są mieszkańcy, chcemy Wam drodzy 
radni powiedzieć krótko i wyraźnie, my zdania nie zmieniliśmy. Dziękujemy. 

Przewodniczący Rady - Mariusz Majak - Dziękuję bardzo. Rozumiem, że Państwo złożycie 
petycję, także petycja, która jest podpisana przez wielu, wielu mieszkańców. No i oczywiście 
zgodnie  z  przepisami  ustawy  o  samorządzie  gminnym,  zgodnie  ze  statutem,  Rada  musi 
zapoznać  się  z  petycją,  rozpatrzeć  petycję  zgodnie  z  procedurą.  Myślę,  że  będziemy 
rozmawiać na ten temat i będziemy Szanowni Państwo zapraszać na spotkania Komisji Skarg, 
Wniosków i  Petycji,  również przedstawicieli  tych osób,  które tą  petycję składają.  To jest  
z mojej strony taka deklaracja. Jeżeli chodzi o wolne wnioski, to jeszcze, czy ktoś w tym 
punkcie chciałby jeszcze, może w tym temacie jeszcze, bardzo proszę Pan [...]. 

Mieszkaniec Gminy Pyrzyce - Dźwięk niesłyszalny - wypowiedź bez mikrofonu. 

Przewodniczący Rady - Mariusz Majak  - Jeżeli chodzi o Przewodniczącego Rady, to na 
pewno to nie nastąpi, ponieważ tego typu wnioski o zmianę pochodzą od Pani Burmistrz, 
więc Pani Burmistrz chce zabrać głos, bardzo proszę. 

Burmistrz Pyrzyc - Marzena Podzińska - Tak, chcę odpowiedzieć Panu [...]. że nigdy takiej 
sytuacji nie było i nie wiem skąd i po co niepotrzebne wprowadzanie takiego stresu i  obaw 
mieszkańców, bo taka sytuacja nie miała miejsca. Jeżeli chodzi o wiatraki i trwają plany, były 
pierwsze konsultacje,  zgodnie  z  procedurą  są  trzy.  Na pierwszych konsultacjach Państwo 
uczestniczyliście, są wszystkie procedury zgodnie z ustawami, nikt nikogo nie ma zamiaru nie 
zapraszać, ani wprowadzać takich wrzutek, jak Pan mówi, tak zwanych wrzutek, bo nigdy 
czegoś takiego nie było. I proszę tego nam nie insynuować, ani nie mówić, że coś takiego czy 
po stronie radnych, czy po stronie burmistrza miało miejsce. Nie miało miejsca. 

Przewodniczący Rady - Mariusz Majak  - Dziękuję bardzo mamy zatem zapewnienie, że 
takiej sytuacji, że będziecie Państwo zapewnieni, na pewno nie będzie, zresztą tak jak Pani 
Burmistrz,  nie było.  W tym punkcie,  w tym temacie jeszcze Pan radny Hubert  Łuszczyk 
bardzo proszę. 

Przewodniczący  K.  Polityki  Społecznej  i  Komunalnej  -  Hubert  Łuszczyk  -  Panie 
Przewodniczący, Pani Burmistrz, Drodzy Zebrani, czy były wrzutki, czy nie były, to byśmy 
mogli polemizować i trzeba by było się cofnąć przez te 60 miesięcy, które miały miejsce i ja  

21



ze swojego doświadczenia wiem, że wrzutki  się  pojawiały też przed tym, ale  jeszcze nie 
skończyłem Pani Burmistrz, no ok, no to doprecyzujmy, że nie było wrzutek dotyczących 
wiatraków, bo były inne wrzutki. I bądźmy uczciwi wobec mieszkańców, Pani Burmistrz, że 
dostałem informację dwa dni temu, że mieszkańcy Sołectwa Rzepnowa chcą się spotkać, bo 
będą procedowane sprawy związane z wiatrakami, ja mówię, byłem na komisji, na komisji 
nic nie było i nie wiem skąd taki pomysł, żeby takie coś miało być. I też nie ukrywam, że  
z ciekawością się przyglądałem, czy dzisiaj jakaś zmiana nastąpi. Ale nie o tym chciałem 
mówić, tylko chciałem tak zasugerować, że jednak wrzutki się pojawiały. A ja cały czas drążę 
temat  od trzech miesięcy,  który pomimo Pani  chęci  bycia  przejrzystą  i  niemającą nic  do 
ukrycia,  że  Pan  Burmistrz  będzie  zdawał  relację.  No  niestety  piszę  interpelacje,  piszę 
zapytania,  za  każdym  razem  jest  to  samo,  że  Pan  Burmistrz  jest  tylko  zwykłym 
pracownikiem, niestety, gdzie ma pieczątkę z upoważnienia Pani Burmistrz,  czyli  nie jest 
zwykłym pracownikiem i odbywa spotkania. Chciałbym się dowiedzieć w związku z tym, 
jakie spotkania w przestrzeni trzech miesięcy,  odkąd nie było Pana Burmistrza na dwóch 
ostatnich sesjach, jakie odbył. No widzę, że chyba nie odbył żadnego, bo pomimo tego, że  
dzisiaj  poprosiłem,  żeby  poprosił  pracownika,  żeby  przypomniał  o  tych  spotkaniach,  ale 
chciałbym to wyraźnie usłyszeć od Pana Burmistrza. Dziękuję bardzo. 

Burmistrz Pyrzyc - Marzena Podzińska - Jeszcze raz wracając, znowu Pan ma tendencję do 
tego, żeby straszyć mieszkańców i mówić, że nie wiadomo, co tutaj się działo. Wrzutki, nie 
było żadnych wrzutek. Zmiany do budżetu, które wprowadzam, czy wprowadzanie uchwał są 
Państwu przedstawiane na komisjach. a spowodowane one są sytuacjami, które pojawiają się 
nagle, które trzeba zrobić i zawsze je tłumaczę. Wrzutki, tak zwane, jak Pan mówi, również 
były  po  stronie  radnych.  I  nigdy  nie  było  tak,  żeby  Pan  powiedział,  przepraszam,  Pani 
Burmistrz,  za  tą  wrzutkę,  bo  Pan  sam  również  takie  robił.  Więc  niech  Pan  nie  rzuca 
kamieniem w innych, skoro Pan również takie same rzeczy robił. To po pierwsze, a przyjęcie 
ostatniej petycji, którą mieszkańcy również złożyli, bo złożyli i była rozpatrywana już przez 
Komisję Skarg i Wniosków, i powiedziałam Państwu, jak siedzieliście tutaj wszyscy, ja się 
z mieszkańcami spotkałam, powiedziałam swoje zdanie, więc nic nie stoi na przeszkodzie, 
żebyście Państwo, skoro się nie zgadzacie, czy macie jakieś jeszcze wątpliwości, zaprosili 
mieszkańców  i  się  z  nimi  spotkali.  Czy  od  ostatniej  sesji  do  dziś  spotkaliście  się 
z mieszkańcami? Nie spotkaliście się. Więc po co Pan mówi takie rzeczy, że Pan się o czymś 
dowiedział?  Ja  na  ostatniej  sesji  mówiłam o  tym,  ja  się  spotkałam,  powiedziałam to,  co 
miałam powiedzieć i też to, co tutaj padło na komisjach, że część mieszkańców, to też nie 
było tak, że wszyscy zrozumieli, część mieszkańców zrozumiała, bo mówiła, że tak, część 
była  dalej  przeciwna.  Byliście  Państwo  na  spotkaniach,  przedstawialiście  to,  ale 
powiedziałam również o tym, że możecie się spotkać z mieszkańcami Rzepnowa. Do takiego 
spotkania nie doszło, więc niech Pan nie mówi, że Pan się czegoś spodziewał, co ja niby 
miałabym wprowadzić. Bo zawsze Pan szuka jakichś podejrzliwych tematów, nawet jak Pana 
Burmistrza  nie  było,  to  też  było  podejrzliwe,  bo  Pana  Burmistrza  nie  ma  na  sesji.  Tak 
naprawdę to powiem Panu,  że Pan Burmistrz wcale nie musi  przychodzić na sesję,  to ja 
jestem reprezentantem gminy. A jeżeli chodzi o upoważnienie do podpisywania pism, to ma 
je Pani Skarbnik, mają kierownicy również wydziałów. Czy też mają składać swoje sprawy, 
co  robili  przez  cały,  nie  wiem,  miesiąc?  Wszyscy  mają  upoważnienie,  nie  tylko  Pan 
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Burmistrz. I o sprawach, tak jak powiedziałam ostatnio, o sprawach, które nawet jeżeli Pan 
Burmistrz się spotyka, a dotyczą spraw gminy, to o wszystkich Państwo wiecie. Tu nie ma 
tajemnicy.  I  ja  nie  mam problemu z  przejrzystością,  ani  nie  ukrywam tutaj  niczego,  nie 
ukrywałam i nie ukrywam. I Pan równie dobrze jako radny, poza tym, że Pan przychodzi na 
komisję i  na sesję, a komisja ostatnia u Państwa trwała 11 minut, na tyle tematów. Więc 
równie dobrze był Pan Burmistrz,  mógł Pan dalej dopytać, ale nie było kamer, dzisiaj  są 
kamery włączone, więc dzisiaj znowu Pan nakręca tą sytuację. Komisje są po to, żeby sobie 
rozstrzygać wszystkie sprawy, możemy na nich siedzieć tak długo, są pracownicy, jeżeli ma 
Pan konkretne jakieś pytania, Chyba, że jest jakiś temat, o którym nie wiem, Pan uważa, że ja 
nie poruszyłam tego tematu, to tak samo po to są komisje,  więc niech Pan naprawdę nie 
straszy mieszkańców, ani  ciągle nie imputuje tym, że ja  tutaj  coś ukrywam. Niczego nie 
ukrywam. 

Przewodniczący K. Polityki Społecznej i Komunalnej - Hubert Łuszczyk  - No niestety 
Panie Przewodniczący, Pani Burmistrz i Drodzy zebrani, będziemy bawić się w piaskownicę 
i mówić, że ty tak zrobiłeś,  ty straszysz, nie straszysz, od straszenia Pani Burmistrz to są 
duchy,  nie  radni,  my jesteśmy od  tego,  żeby  dociekać  swoich  rzeczy.  Ja  powiem w ten 
sposób. Na komisji 11 minut trwało, nie mi oceniać, czy to było sprawnie, niesprawnie, są  
komisje,  które  trwają  po  godzinę  dwadzieścia,  wszystko  w  zależności  od  tego,  jakie  są 
tematy, jakie są pytania, czy radni mają pytania, czy nie. To wyjątkowo było opisane i można 
było sprawnie przeprowadzić. Owszem, był Pan Burmistrz na spotkaniu komisji, brał udział, 
czemu nie zapytałem? Bo od tego jest sesja, żeby w kalendarium, bo może, mówię, może 
poczekam, może się uda, że w kalendarium spotkań Pani Burmistrz, doczekamy się spotkań 
Pana Burmistrza. No niestety nie było, dlatego dopytuję i widzę, że chcą być transparentną, 
no niestety Pani coś ukrywa i jednak nie przedstawia Pani tych spotkań, bo nie wierzę, że Pan  
Burmistrz w ostatnich trzech miesiącach nie odbył żadnego spotkania, a to, że się dowiemy za 
dwa, trzy miesiące, no to będzie wtedy już może „musztarda po obiedzie”. Mamy przykład 
z przedszkolami jak było, kto odbywał te spotkania i dlatego stąd moja dociekliwość, czy nie 
kombinujemy, tak kolokwialnie mówiąc,  coś innego i  później  się człowiek dowie.  Co do 
straszenia  i  przekładania  informacji  na  sesję  i  uzyskiwania  informacji,  ja  Pani  mówię 
uczciwie  jak  było,  że  dostałem  telefon,  zadzwoniono  do  mnie  zapytano  się  i  dlatego 
powiedziałem, że znając takie praktyki, że może coś wrzucicie, nie mówię, czy ja stosowałem 
takie,  czy nie stosowałem, nie przypominam sobie, żeby z mojej strony były wrzutki,  ale 
wiem, że  tak się  pojawiało i  dlatego wiedziałem, że  przyjdą mieszkańcy,  wiedziałem jak 
będzie, a to, że przyszli, to każdy ma prawo przyjść na sesję, zabrać głos zgodnie ze statutem 
naszej gminy, jeżeli spełni wymogi formalne, może rzewnie sobie dyskutować. I to nie jest 
moje  straszenie,  że  ja  mogę  z  ludźmi  rozmawiać  i  im  udzielasz  informacji  zgodnie 
z posiadaną przeze mnie wiedzą. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady - Mariusz Majak - Dziękuję bardzo. Ja dodam też, że również jeden 
z mieszkańców Rzepnowa pytał mnie, czy będzie procedowana sprawa wiatraków podczas 
obrad sesji, stwierdziłem, że nic mi o tym nie wiadomo, więc być może w obiegu gdzieś tam 
pojawiła  się  informacja,  że  będzie  składana  petycja,  ktoś  przeinaczył  tą  informację, 
powiedział, że Rada będzie zajmowała się, będzie decydowała o posadowieniu wiatraków, 

23



bądź nie. Wyszło chyba nieporozumienie jakieś, więc no czasami tak bywa, nie ma co moim 
zdaniem przykładać do tego wagi. Oddaję głos Pani Burmistrz, bardzo proszę. 

Burmistrz  Pyrzyc  -  Marzena  Podzińska  -  Jeżeli  pojawiają  się  nieporozumienia,  żeby 
przestać je kierować tylko w moim kierunku i  ja bym chciała,  żeby Pan radny Łuszczyk 
doprecyzował, co ja takiego ukrywam, bo Panie radny to jest poważny zarzut i Pan chyba ma 
świadomość, że „ukrywam”, to proszę mi udowodnić, co ja ukrywam. Pan Burmistrz, tak jak 
powiedziałam,  nie  musi  przychodzić  na  sesję  rady,  ja  jestem  reprezentantem  gminy 
i o wszystkim mówię. Jeżeli Pan ma jakąś wątpliwość, może Pan zapytać. Komisja trwała 11 
minut,  nie  dlatego,  że  była  tak  sprawnie  przeprowadzona,  tylko  dlatego,  że  było  bardzo 
niewiele pytań, bo chyba tak wszystko, nie wiem, było zrozumiałe lub niezrozumiałe, ale nie 
było. Pytań jest zawsze mało, a oczywiście te pytania pojawiają się później na sesjach, bo na 
komisjach się nigdy nie... no, może nie nigdy, źle powiedziałam, na komisjach pojawiają się 
bardzo rzadko, na sesji pojawia się ich bardzo dużo, dużo wątpliwości i dużo pytań. Więc co 
do  Pana  odpowiedzi,  czy  mieszkańcy  mają  prawo  przyjść?  Mają,  zawsze  i  nie  tylko 
mieszkańcy Rzepnowa, po to jest sesja, żeby przychodzili, mają możliwość oglądania, mają 
możliwość wyrażania swojego zdania, ja swoje zdanie wyraziłam, Państwo możecie również 
wyrazić,  też  powiedziałam.  Zmiana  zasad  wiatraków,  zmiana  procedury,  do  której 
przystąpiliśmy, to nie jest tylko inicjatywa burmistrza, to jest również inicjatywa po stronie 
radnych.  Nic  nie  stoi  na  przeszkodzie,  tak  jak  powiedziałam na  ostatniej  sesji,  żebyście 
Państwo  wnieśli  uchwałę,  zmienili  to  wszystko,  co  do  tej  pory  zostało  zrealizowane, 
i żebyśmy zrezygnowali  w ogóle  z  inwestycji  dla  gminy Pyrzyce.  A inwestycji,  które  są 
potrzebne, to, że oczywiście z każdej inwestycji będą osoby zadowolone i niezadowolone, to 
jest normalne. I ja nie mam pretensji do ludzi, że oni są niezadowoleni, bo jest to blisko nich, 
czy bliżej nich, ale dzisiaj jesteśmy na etapie planu, czyli plan dopiero ustali, gdzie ten jedyny 
wiatrak,  który  będzie  stał  najbliżej  Rzepnowa,  będzie  stał.  Więc  to  jest  cała  procedura 
planistyczna, która się nie toczy w miesiąc, ani dwa, tylko jest to rok, albo i więcej. Jeszcze  
dodatkowo są wprowadzone właśnie konsultacje, które pozwalają mieszkańcom uczestniczyć 
na każdym etapie. Na pierwszym etapie już uczestniczyli Państwo, są kolejne etapy, także 
będą, więc nie ma żadnych wrzutek, ani żadnych innych tego typu rzeczy. A ja mam tylko 
prośbę, że jeżeli Państwo słyszycie, bo ja też mnóstwo rzeczy słyszę, co na mieście się dzieje,  
na temat radnych i innych rzeczy, nie komentuję ich, nie wnoszę i nie mówię, że ktoś ma coś 
do ukrycia. A jeżeli coś się pojawia, to tylko jest oczywiście w moją stronę, że to na pewno, 
jak już, to na pewno burmistrz coś kombinuje. Więc, Panie radny, proszę mi odpowiedzieć, co 
ja ukrywam. 

Przewodniczący  K.  Polityki  Społecznej  i  Komunalnej  -  Hubert  Łuszczyk  -  Panie 
Przewodniczący, Pani Burmistrz i Drodzy zebrani, odpowiem Pani, co Pani ukrywa? Jakbym 
wiedział, co Pani ukrywa, to bym nie szukał, nie drążył tematu, a niestety cały czas drąży 
i boję się, że coś może Pani ukrywać i stąd moje obawy. Mam na potwierdzenie na piśmie, na  
które Pani, na interpelację mi odpowiedziała pisemnie, że nie musi Pani przedstawiać, a jak 
Pani nie musi, to znaczy, że coś jest na rzeczy, że Pani nie chce przedstawić. Ja mam swoje 
stanowisko, Pani ma swoje stanowisko. Kto ma rację, no to już byśmy musieli rozstrzygnąć 
ten  spór.  Ja  na  ostatniej  sesji  też  powiedziałem,  że  w  ramach  uprawnień  radnego  mogę 
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przychodzić i siedzieć razem z Panem Burmistrzem i obserwować to co robi, ale nie na tym 
rzecz polega, bo szanujmy się i bądźmy ludźmi dorosłymi. Poprosiłem krótko o informację, 
nie  otrzymałem tej  informacji.  Chciałbym, żeby mieszkańcy wiedzieli,  że  pomimo trzech 
miesięcy próśb i zwracania się z prośbą zarówno poprzez interpelacje, jak i zapytania, jak 
i zapytania podczas sesji, nie mogę uzyskać informacji z kim Pan Burmistrz się spotyka. Nie 
wierzę w to, że się nie spotyka z żadnymi osobami i wszystkie spotkania są odbywane, albo 
przez Skarbnika, albo przez Panią Sekretarz, i dlatego chciałbym się dowiedzieć, bo może się  
okazuje, że Pan Burmistrz przychodzi do pracy i z pracy wychodzi o 8:15, mam nadzieję, że 
takiego zarzutu nie ma i się już w pracy nie pojawia i dlatego nie ma spotkań. Gdzieś próbuje 
docieknąć, co jest przyczyną tego, że ta informacja nie jest udzielana. 

Co do spotkania, bo zapomniałem wcześniej się wypowiedzieć i zwrócić się o to, nie 
odbyłem spotkania z mieszkańcami wsi Rzepnowo i Sołectwa Rzepnowo z uwagi na to, że 
oni znają moje stanowisko, że ja jestem za tym, żeby inwestycja wiatrakowa powstała, tak 
kolokwialnie mówiąc i wiedzą, że ja mam swoje stanowisko, oni mają swoje. W tym sporze 
chodzi  o  to,  żebyśmy  doszli  do  jakiegoś  konsensusu  i  coś  postanowili  z  korzyścią  dla 
wszystkich. Czy wszystkie strony będą zadowolone? No nie wiem. Dlatego pojawiło się coś 
w przestrzeni. Byłem też podczas Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, bo biorę w niej udział, 
rozmawialiśmy z Sołtysem, ja mu powiedziałem jakie jest moje spostrzeżenie na tę sprawę 
i mają prawo przyjść i rozmawiamy, po to się spotykamy, po to coś debatujemy, żeby ustalić 
złoty środek, którego ciężko znaleźć. Odnośnie jeszcze raz powiem tylko Komisji, bo Pani mi 
zarzut stawiała, szkoda, że nie powiedziała Pani Komisji, że za krótko siedzieliśmy, bo bym 
otworzył wolne wnioski,  byśmy mogli  sobie posiedzieć godzinę czasu i  może wtedy Pan 
Burmistrz by się odważył powiedzieć z kim się spotkał, czy nie. Dzisiaj jest 14 punktów, 
projekty  uchwał  są  w  10  punktach,  nikt  z  członków  Komisji  Polityki  Społecznej 
i Komunalnej nie zabrał głosu w żadnym tym punkcie i powiem szczerze, no to świadczy 
o tym, że te pytania, które mieliśmy, padły na komisji,  nie dopytywaliśmy i jak pokazały 
wyniki  głosowania,  wszyscy  głosowaliśmy  „za”.  Także  siedzieć,  aby  tylko  siedzieć  na 
komisji to uważam, że bez celu, bo Pani Burmistrz ma inne obowiązki i lepiej, żeby ten czas  
pozyskać, ten czas, który spędziłaby Pani na komisji w postaci nie wiem półtorej godziny, 
dwóch godzin, to poświęcić na to, żeby pozyskać jakieś środki dla gminy i naprawić dziury 
w ulicy Kilińskiego. Dziękuję bardzo. 

Burmistrz Pyrzyc - Marzena Podzińska  - Panie Przewodniczący, ja zwrócę się do Pana, 
Pan słucha tych wypowiedzi Pana radnego Łuszczyka, który cały czas sugeruje, że coś jest  
nie tak. „odważył się”, „odważy się”, „8:15 wychodzi” - to jest cały czas sugerowanie, że coś 
jest  nie tak,  że jeżeli  Pana Burmistrza nie ma na sesji,  to jest  podejrzane,  jeżeli  nie daje 
odpowiedzi, no to znaczy, że wychodzi o 8:15. Co Pan próbuje w ten sposób powiedzieć, nie 
wiem, mieszkańcom? Czemu Pan umniejsza wszystkim innym, że jeżeli kogoś nie ma, to 
znaczy, że to już jest jakiś problem. Pan ma problem, myślę, sam ze sobą, z tym, że Pan, nie 
wiem, nie ufa sobie, nie ufa ludziom i jeżeli Pan ocenia innych w ten sposób, to chyba ocenia 
Pan przez pryzmat swój, bo każda sytuacja, która jest oczywista, bo jak Pan nie chodził na 
sesję, to czy ja zadawałam Panu Przewodniczącemu pytanie, a co się dzieje, bo to coś jest nie 
tak, że pana nie ma. Jak Pan tutaj radny też był na zwolnieniu, nie chodził długo na sesję, czy  
ja zadawałam pytania, dlaczego pana nie ma? Jak Pana Golczyka nie było na sesjach, czy ja 

25



zadawałam pytania, co jest powodem, co tu takiego się dzieje? Na pewno tam coś jest nie tak,  
czy  Państwo  to  nie  jesteście,  nie  macie  być  przejrzyści?  Czy  tylko  Burmistrz  ma  być 
przejrzysty? Niech Pan przestanie sugerować, że są jakieś nieprawidłowości. Pan powiedział 
wyraźnie: „Pani coś ukrywa”, więc ja Pana pytam jeszcze raz, niech Pan mi odpowie, bo ja 
będę dążyła do tego, żeby Pan odpowiedział na to pytanie, albo mnie za to przeprosił, bo ja 
niczego nie ukrywam, ja nie mam nic do ukrycia. Pan Burmistrz jest jednym z pracowników 
Urzędu, tych pracowników Urzędu jest około 90, jest takim samym pracownikiem jak Pani 
Skarbnik,  Pani  Sekretarz,  nie  wiem,  pani  kierownik  i  inni  pracownicy.  I  Pani  Skarbnik 
również bierze udział w spotkaniach, w których ja nie mogę być, ale o wszystkich wiecie. 
Więc  niech  Pan  nie  sugeruje  i  nie  wprowadza  tutaj  jakiejś  grozy,  nie  wiem,  jakichś 
podtekstów i wielu innych sytuacji, które nie mają miejsca, bo Pan sobie mówi to z wielką 
lekkością, a Pan Przewodniczący w ogóle na to nie reaguje, tak jakby to miało się coś już 
zadziać. Pan ma prawo przyjść. I to nie tylko, Pana nie wybierają mieszkańcy po to, żeby Pan  
przychodził tylko na komisję i na sesję. I Pan uważa, że obowiązek jest spełniony. Pan ma się 
z mieszkańcami spotykać i Pan równie dobrze może przychodzić do Pana Burmistrza i do 
innych. Ja nie zabraniam Państwu przychodzić do moich urzędników. Nie macie zamkniętych 
drzwi.  Może  Pan  pytać.  Więc  niech  Pan  mi  nie  mówi,  że  Pan  mi  daje  czas,  żebym ja 
pozyskała pieniądze na dziury, bo ja te pieniądze pozyskuję i bardzo skutecznie. Oczywiście 
był pewien czas w związku z tym, że nie miałam odpowiedniej legitymacji partyjnej i nie 
dostałam wszystkich. Ale na ulicę Kilińskiego złożyłam wniosek w tamtym roku, w miesiącu 
wrześniu, i nie dostałam na to środków. Więc jakby Pan zrobił tyle działań, które robię ja, to 
miałby Pan prawo mówić mi dzisiaj, niech Pani zrobi to, czego Pani nie robi, ale ja robię te  
rzeczy,  a  Pan  tylko  przychodzi  i  Pan  albo  krytykuje,  albo  Pan  doszukuje  się  jakichś 
nieprawidłowości.  Nie  wiem, może niech Pan mnie zgłosi,  są  służby odpowiednie,  niech 
zrobią kontrolę,  nie  wiem, cokolwiek.  Niech Pan to w końcu zrobi,  bo jeżeli  Pan będzie 
w kółko ludziom opowiadał,  że ja tutaj ukrywam, bo nie chcę, żeby mój pracownik pisał 
laboraty, bo nie ma kto tego pisać i nie ma powodu, żeby ludzie to pisali, bo nic innego nie 
robimy,  tylko  piszemy,  a  mamy  dużo  bieżącej  pracy  i  dużo  zaległości  jeszcze  z  lat 
poprzednich, które trzeba wyprowadzić, więc ja uważam, że pracownicy mają się poświęcać 
pracy takiej, żeby załatwić wszystkie sprawy, sprawy związane z drogami, z innymi rzeczami, 
które są niezałatwione i które staram się, żeby jak najszybciej, jak najlepiej były rozwiązane. 
I żeby znaleźć na to pieniądze. A żeby pozyskać pieniądze, to trzeba mieć również pieniądze 
na wkład własny i o to też się staram. Dzisiaj przenosimy 30 tysięcy, Pan nawet nie zadał 
pytania „a 30 tysięcy to pani  skąd wzięła?”,  więc szkoda,  że się  Pan nie skupia na tym. 
I o komisjach mówiłam o tym, że nie ma merytorycznej dyskusji. 

Przewodniczący Rady - Mariusz Majak - Szanowni Państwo, ja prosiłbym żebyśmy może 
zmierzali do końca tej dyskusji, bo ona do niczego nie doprowadzi. Skupmy się może na 
pozostałych  jeszcze  sprawach,  które  zostały  w  wolnych  wnioskach,  bo  zdominowaliście 
Państwo dyskusję, no i właśnie i nie dokończyliśmy jeszcze być może tego tematu, bo tu 
jeszcze  mieszkańcy chcieliby zabrać  głos.  Nie  miałem takiej  informacji,  czy wszyscy się 
wypowiedzieli,  więc może teraz jeszcze Pani,  jedna z przedstawicieli,  tak,  bardzo proszę. 
[Dźwięk niesłyszalny] Nie, nie, potrzebny, ponieważ to się nagrywa i Pani nie będzie słychać. 
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Mieszkanka  Gminy  Pyrzyce  -  Chciałam  się  zapytać  Pani  Burmistrz,  do  poprzedniej 
wypowiedzi odnośnie wiatraków i spotkań z nami. Pani Burmistrz, powiedziała Pani, że część 
mieszkańców była za wiatrakami, jestem na każdym spotkaniu i byłam na konsultacjach, nie 
było nikogo, kto był za wiatrakami. Pozostała rzecz, mówi Pani o pozyskiwaniu pieniędzy, 
też  nie  pamiętam,  czy  to  było  na  zebraniu,  czy  na  konsultacjach,  rzuciliśmy  hasło 
fotowoltaiki, nie można, bo są za dobre ziemie, ok, ale mamy bardzo dużo łąk, nieużytków. 
Można na tym postawić i będą pieniądze. My po prostu nie chcemy tych wiatraków. Tak jak 
walczyliśmy ponad dekadę temu i to samo będzie teraz, Pani Burmistrz, żadna przyjemność 
z jednej  strony  mieć  światła  i  z  drugiej  strony  mieć  światła,  i  słyszeć  to  szu,  szu,  szu.  
Dziękuję. 

Burmistrz Pyrzyc - Marzena Podzińska - Pani Aniu, ja na zebraniu i na spotkaniu z Wami 
przedstawiłam Wam wszystkie informacje i swoje stanowisko, którego nie zmienię, dlatego 
że wiem, w jakiej sytuacji jest gmina Pyrzyce i jakich potrzebuje środków. Wytłumaczyłam 
Wam wszystko i odpowiedziałam na wszystkie pytania. a były osoby, które do mnie podeszły 
i powiedziały mi, że dzisiaj tak, rozumieją. Nie byłam tam sama, byłam tam z radnymi i były 
osoby, które były i myślały o tym, że wiatraki te, które Państwo widzicie, o których mówicie,  
należą do gminy Pyrzyce i dlaczego tak dużo jest tych wiatraków, a już wystarczy, więc ja 
tłumaczyłam, że to nie są też... 

[Dźwięk niesłyszalny z sali] 

Przewodniczący Rady - Mariusz Majak - Ale nie, nie, nie, nie, nie, tak Szanowni Państwo, 
tak nie możemy prowadzić dyskusji, Pani Burmistrz skończy i bardzo proszę wtedy dopiero 
o zabranie głosu. 

Burmistrz  Pyrzyc  -  Marzena  Podzińska  -  Proszę  Państwa,  ja  powiedziałam  wszystko 
Państwu,  a  jak zapytałam na końcu,  przedstawiając swoje argumenty,  które,  wszystkie  je 
przedstawiłam, dlaczego tak? Bo nie mamy innego wyjścia. My mamy się rozwijać, a nie 
zwijać. Mówiliśmy o jednym wiatraku, który ma być w bliskości miejscowości Rzepnowo, 
o jednym,  a  Państwo  mnie  pytaliście,  gdzie  on  będzie  stał,  bo  to  było  najważniejsze. 
Powiedziałam Państwu, że nie wiem, bo to określa plan. I nie mogę Państwu powiedzieć, czy 
on będzie stał na tej działce, czy na tej, czy na innej. To będzie określone w planie, więc tak,  
były takie osoby, które do mnie podeszły i tak powiedziały. Więc nie możecie mi dzisiaj  
zarzucać, że skoro wy nie słyszeliście tego lub nie wiecie o tym, to nie ma osób, które tak 
powiedziały. A czy dzisiaj są wszyscy mieszkańcy Rzepnowa na tej sali? Ale czy są wszyscy? 
No właśnie. Dlatego... 

[Dźwięki niesłyszalne z sali]

Przewodniczący Rady - Mariusz Majak - No ale może tak nie prowadźmy dyskusji. 

Burmistrz Pyrzyc - Marzena Podzińska - Panie Sołtysie, na końcu naszego spotkania, jak ja 
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Państwu  powiedziałam,  że  nie  ma  innego  wyjścia,  żeby  pozyskiwać  środki  dla  gminy 
Pyrzyce, bo jesteśmy gminą typowo rolniczą i te argumenty, które sam Pan powiedział tak są, 
ale do tej pory..., to było Pana stwierdzenie „radziła Pani sobie do tej pory, to sobie Pani  
poradzi”.  A  ja  wiem...,  no  właśnie,  tak  Panu  się  wydaje,  ale  ja  wiem,  bo  my  dzisiaj  
rozmawiamy o wielu sytuacjach i potrzebujemy nawet o tych 30 tysiącach, które musimy 
dołożyć do poradni okulistycznej, to jest jeden z miliona tematów, nad którymi się skupiamy, 
nad pięcioma, tysiącem złotych, nie wiem, nad dziesięcioma tysiącami, nad milionami, które 
musimy dokładać do inwestycji, bo tych potrzeb jest bardzo dużo. A nie jesteśmy w stanie 
z własnych  środków na  wszystko  przeznaczyć  pieniędzy.  Zresztą  ja  nie  będę  powtarzała 
Państwu tego, o czym mówiłam. Dlatego to, że Państwo jesteście przeciw, macie do tego 
prawo i też Wam powiedziałam to na zebraniu, uczestniczycie w zebraniach, w spotkaniach,  
w konsultacjach, musicie przedstawiać argumenty. My, ja i Rada podjęliśmy takie stanowisko 
i w tym kierunku idziemy, bo wiemy, że gminie potrzebne są inwestycje, potrzebne, a jeden 
wiatrak,  który  jest  w  bliskości  Rzepnowa,  to  nie  jest  20,  czy  30  wiatraków.  A  ja  też 
uczestniczyłam w tych rozmowach wtedy, kiedy były, jak Państwo mówicie, kiedy Rzepnowo 
było przeciwne i pamiętam kompromis, który został wypracowany ze stowarzyszeniem. I ten 
kompromis został  wypracowany na odległości  tysiąca,  tysiąca,  ja  mogę Pani  przedstawić, 
mamy dokumenty, tysiąca [dźwięk niesłyszalny] tysiąca i osiemset metrów i tak zostało to 
przyjęte. Więc proszę Państwa, Państwa reprezentowało stowarzyszenie, tysiąca i osiemset 
metrów  na  stronie  południowej,  więc  tego  kompromisu  się  trzymamy  i  od  tego  nie 
odeszliśmy. Pomimo, że pierwsze założenia były 500,  później  ustawa skróciła  je  na 700, 
a i tak u Państwa jest 1000. Więc nawet nie dochodzimy do tego minimum, o którym mówi 
ustawa. Ale od tego są też konsultacje i od tego są rozmowy, i argumenty. Nie na zasadzie nie 
bo nie.  My też  musimy podejmować takie  decyzje,  które  będą dotyczyły rozwoju gminy 
Pyrzyce. A potrzebujemy, i nie tylko Państwo, bo mieszkańcy całej gminy potrzebują jeszcze 
mnóstwa  najróżniejszych  inwestycji,  do  których  trzeba  dołożyć  środki.  Nawet  do  tych 
wkładów własnych, czy to 20%, czy to 50%. Dzisiaj Państwo słyszeliście, obietnica, ławki, 
tutaj też padały, to trzeba zrobić, tamto trzeba zrobić, nawet taka ławka potrzebuje środków, 
więc skąd mamy brać te pieniądze? Ja Państwu to wytłumaczyłam i rozmawialiśmy bardzo 
długo na ten temat. To, że Państwo dalej utrzymujecie, że się nie zgadzacie, macie do tego 
prawo. Decyzja należy dalej do Rady i do burmistrza. 

Sołtys Sołectwa Rzepnowo - Albert Furmanik - Pani Burmistrz, Państwo radni, odnośnie 
naszego spotkania.  Pani mówi o jednym wiatraku, a na spotkaniu,  jeśli  ono jest  dalej,  to 
nagranie, mówiliśmy o czterech wiatrakach. Druga rzecz, początkowa wysokość wiatraków 
miała być 160 metrów, a te, co wiatraki są, mają być 300 metrów i skrzydło 200 metrów. To 
czyli, jeśli odległość ustaliliśmy 1000 metrów, czy 800, to teraz o powiększenie wiatraka, to 
odległość powinna się też dwukrotnie, czy trzykrotnie zwiększyć, czyli w tym związku nie 
łapiemy się w ogóle na żadne wiatraki. I nie może Pani mówić nam, że jest w biznesie całej  
gminy i ogólnie wszystkich mieszkańców postawienie wiatraku, bo to są pieniądze. My też 
płacimy podatki, my utrzymujemy gminę.Teraz jakby wszystkie pozwolenia na budowy są 
wstrzymane, to blokuje rozwój wsi. Też dla gminy pieniądze długotrwałe, bardzo długotrwałe 
i każdy człowiek, który postawi budynek, mieszka, też płaci podatki drogowe, Wszystko, tak? 
I to jest wszystko pieniądze są, tak? Więc nie może Pani nam na siłę wstawić wiatraka koło 
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domu i  żebyśmy dla  Pani  klaskali,  by  Pani  pieniądze  uzyskała.  A  druga  rzecz,  wiatraki 
z 28 lat,  czy Pani  się  zapoznała  z  żywotnością  tych wiatraków? I  zdajecie  sobie  Państwo 
sprawę, że wiatrak wyprodukowany z dnia dzisiejszego, pracujący 28 lat, koszty jego serwisu, 
utrzymania,  budowy  i  później  utylizacji,  przekraczają  jego  wartość  wyprodukowania 
materiału. Zdajecie sobie z tego sprawę? A później co będzie z utylizacją tego? Czy ktoś 
bierze to pod uwagę? Z azbestem nie możecie sobie dać rady, a mówicie nam o wiatrakach, 
o takim czymś. Dziękuję bardzo. 

Burmistrz  Pyrzyc  -  Marzena  Podzińska  -  Panie  Sołtysie,  ja  mówiłam,  że  na  terenie 
północnym jest planowanych pięć wiatraków. I tak jest w uchwale, planowanych pięć, jeden, 
który stoi najbliżej Rzepnowa, jeden najbliżej i o nim mówię, i nie powiedziałam, że jeden  
stanie na stronie północnej. Planowanych pięć, z tego po planie, po wszystkich procedurach 
może się okazać, że stanie dwa, trzy. Nie, nie dwadzieścia.  Jest Pan sołtysem, widzi Pan 
wszystkie dokumenty i ja Państwu o tym mówiłam, planowanych jest pięć, więc nic się nie 
zmieniło.  To  niech  Pan  nie  wymyśla,  że  będzie  dwadzieścia.  Jeden  najbliżej  Rzepnowa. 
Niech Pan słucha. Był Pan na konsultacjach! Był Pan na konsultacjach! 

Przewodniczący Rady - Mariusz Majak  - Nie przekrzykujmy się, Panie sołtysie, bardzo 
proszę. 

Burmistrz Pyrzyc - Marzena Podzińska - Była firma, byli planiści, tłumaczyli... Ja nie mam 
więcej nic do powiedzenia, bo ja wytłumaczyłam Państwu wszystko na miejscu, byli Państwo 
na konsultacjach. Pan Sołtys i tak mówi to, co chce i to, co uważa, że wie najlepiej, więc ja  
wszystko  Państwu  przedstawiłam.  I  to,  co  powiedziałam,  to  jest  prawdą,  niczego  nie 
zmieniłam, ani niczego nie zmieniam. Wszystko jest w dokumentach, można się zapoznać 
i warto byłoby się z tym zapoznać. 

Przewodniczący Rady -  Mariusz Majak  -  Dobrze,  Szanowni Państwo, czy ktoś jeszcze 
chciałby  zabrać  głos  z  mieszkańców?  Ja  mam  jeszcze  do  przedstawienia  w  wolnych 
wnioskach  korespondencję,  która  wpłynęła  do  Biura  Rady,  do  radnych  na  ręce 
Przewodniczącego, do całej Rady.

Dziękuję Państwu bardzo za przybycie i będziemy rozpatrywać Państwa petycję tak 
jak mówi litera prawa. Dziękuję bardzo. 

Następnie poinformował, o pismach jakie wpłynęły do Rady Miejskiej:
- pisma od Rady Miejskiej Złoczowa, rejon Złoczowski, obwód Lwowski z dnia 22.12.2023 r 
(3858/17)  dotyczące  pomocy  w  zakupieniu  komponentów  do  składania  dronów,  stanowi 
załącznik Nr 36 do protokołu,
- pisma od Rady Miejskiej Złoczowa, rejon Złoczowski, obwód Lwowski z dnia  01.12.2023 
r. (3632/17) dotyczące wojny na Ukrainie oraz obchodów świąt Bożego Narodzenia, stanowi 
załącznik Nr 37 do protokołu,
- Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 
awansu zawodowego w szkołach i placówkach prowadzonych przez gminę Pyrzyce, stanowi 
załącznik nr 38 do protokołu.
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I  jeszcze  od  siebie  drodzy  radni  chciałbym  przekazać  informację,  jak  wszystkim 
wiadomo  kończy  się  kadencja,  przybywa  nam  jeszcze  jeden  obowiązek,  jeśli  chodzi 
o oświadczenia  majątkowe  na  dwa  miesiące  przed  końcem  kadencji  trzeba  złożyć 
oświadczenie majątkowe, samo oświadczenie majątkowe bez zeznania podatkowego PIT ze 
stanem na dzień 29 lutego. W razie jakichś wątpliwości to jeszcze bardzo proszę o konsultację 
z Paniami z Biura Rady, wszystko podpowiedzą. I oczywiście jak co roku do 30 kwietnia 
mamy obowiązek złożyć nasze sprawozdania, nasze oświadczenia majątkowe ze stanem na 
dzień 31 grudnia 2023 roku.  To wszystko z mojej  strony.  Czy ktoś chciałby zabrać głos 
jeszcze w wolnych wnioskach? Pani Burmistrz bardzo proszę. 

Burmistrz Pyrzyc - Marzena Podzińska - Tak, ja tylko zwracam się z prośbą i apelem do 
Pana  Przewodniczącego,  kiedy  Pan  przestanie  tolerować  hejt  Pana  radnego  Huberta 
Łuszczyka wobec mojej osoby. 

Przewodniczący Rady -  Mariusz  Majak  -  Pani  Burmistrz,  jesteśmy w punkcie  „Wolne 
wnioski”, każdy radny odpowiada za siebie, jeżeli została przekroczona jakakolwiek norma 
prawna, istnieją możliwości dochodzenia na drodze postępowania sądowego swoich praw. Ja 
niestety nie mogę nikomu zamykać ust. Jeżeli takie normy zostały przekroczone, to Panie 
Burmistrz może z tego skorzystać. Bardzo proszę ad vocem. 

Burmistrz  Pyrzyc  -  Marzena  Podzińska  -  Czyli  rozumiem,  że  takie  normy  Panu  nie 
przeszkadzają. 

Przewodniczący  Rady  -  Mariusz  Majak  -  Pani  Burmistrz,  jeżeli  jakiekolwiek  normy 
prawne zostały przekroczone tutaj na tej sali, istnieją możliwości dochodzenia roszczeń przed 
sądami,  jeżeli  byłyby  jakieś  wypowiedzi  obrażające  kogokolwiek,  zawierające  treści 
nieprzyzwoite i tak dalej, na pewno bym zareagował. Trudno mi powiedzieć, oceniać, czy to 
jest hejt, czy to nie jest hejt. Ja nie jestem nie jestem sądem, nie jestem w stanie tego ocenić.  
Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos jeszcze w wolnych wnioskach. Jeszcze Pan radny 
Hubert Łuszczyk, tylko Panie radny, myślę, że już wszystko zostało powiedziane odnośnie 
tych tematów, które Pan poruszał. Bardzo proszę. 

Przewodniczący K. Polityki Społecznej i Komunalnej - Hubert Łuszczyk  - Oczywiście, 
tylko  zostało  mi  zarzucone,  że  stosuje  jakiś  hejt.  Odkąd  pytanie  się  o  spotkania  Pani 
Burmistrz są hejtem? Dziękuję bardzo, tylko tyle chciałem się zapytać. 

Przewodniczący  Rady  -  Mariusz  Majak  -  Dziękuję  bardzo,  bardzo  proszę  Szanowni 
Państwo, żeby w swoich wypowiedziach drodzy Panowie radni jak najmniej używać ostrych 
słów, żeby dyskusja była jak najbardziej merytoryczna. O to apeluję i myślę, że niewiele nam 
zostało do końca kadencji. Myślę, że dobrze by było, żebyśmy jakoś zakończyli jak najlepiej 
tą  kadencję  i  pożegnali  się  w  jak  najlepszym  tonie,  w  jak  najlepszym,  być  może  nie  
w przyjaźni, ale przynajmniej z jakimś szacunkiem.
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Do punktu 15 porządku
Zamknięcie obrad LXVIII Sesji Rady Miejskiej w Pyrzycach.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak –  Szanowni Państwo, zamykam obrady LXVIII 
sesji Rady Miejskiej i zapraszam na kolejną sesję w miesiącu lutym. Dziękuję bardzo. 

                                                                                                 Przewodniczący Rady

                                                                                                     Mariusz Majak

Protokołowała: 
Marika Lewandowska
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